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SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA

USVOJENE IZMJENE I DOPUNE PROSTORNOG 
PLANA UREđENJA OPĆINE OMIŠALJ
Tijekom ožujka, travnja i svibnja održane su tri 
sjednice omišaljskog Općinskog vijeća. Na onoj 
održanoj 27. ožujka ključna je točka dnevnog reda 
bilo Davanje mišljenja na pristupanje Omišlja urba-
noj aglomeraciji Rijeka, a vijećnici su jednoglasno 
odlučili da neće dati suglasnost Općine Omišalj za 
ulazak u sastav aglomeracije sa sjedištem u Rijeci.
Na sjednici, pak, održanoj 7. svibnja bez raspra-
ve je usvojen godišnji izvještaj načelnice Mirele 
Ahmetović o izvšrenju općinskog Proračuna za 
2014. godinu, kao i njezino izvješće o radu za istu 
godinu. Usvojeno je i izvješće o izvršenju Plana 

gospodarenja otpadom u prošloj godini, a na toj 
sjednici donesena je i Odluka o dodjeli nagrada 
Općine Omišalj za 2015. godinu.
Sjednica održana 21. svibnja sadržavala je samo 
jednu točku dnevnog reda- usvajanje Ciljanih iz-
mjena i dopuna Prostornog plana uređenja Opći-
ne Omišalj. Izmjene i dopune tiču se ponajprije re-
definiranja svih luka i priveza na području Omišlja, 
a s ciljem omogućavanja brže realizacije zahvata 
u prostoru koji su od interesa za općinu, odnosno 
ishođenja koncesija za pojedine luke. Izmjene i 
dopune izglasane su većinom vijećničkih glasova.

Poštovane mještanke i mještani Omišlja i Njivica,

protekle su dvije godine koliko smo zajedno na 
polovici ovog mandata. 
Istina je da je bilo teško, i još je, ali nećemo kukati 
i žaliti se već i dalje dokazivati da se može kad se 
hoće... Neke probleme rješavamo brže, neke spo-
rije, neovisno o uloženom trudu i našim željama. 
I ovu godinu, kao i proteklu, gospodarske prilike 
na području naše općine teške su pa i stanje fi-
nancija u našem Proračunu iziskuje puno truda i 
vještine kako bismo sve što smo zacrtali i realizira-
li. Ali to je za mene dodatni motiv da tražimo sve 
raspoložive izvore financiranja kako bismo održali 
i podigli životni standard svih stanovnika. U ovom 
smo izdanju Glasnika “stavili na papir” rezultate 
ove općinske vlasti i sami smo se iznenadili koliko 
je toga učinjeno i pokrenuto. Najdraži uspjesi u 
proteklom razdoblju su nam djeca i mladi kojima 

osiguravamo kvalitetnije pedagoške i obrazovne 
uvjete kroz novi vrtić, matičnu školu, produženi 
boravak, besplatan prijevoz, stipendiranje, a na 
tom polju već imamo i nove velike ciljeve.
Proteklih se mjeseci intenzivno radilo i na infra-
strukturi pa su danas dovršena dva velika za-
hvata na prometnicama u Njivicama, a po zavr-
šetku turističke sezone završit ćemo i započetu 
izgradnju tržnice u Omišlju te nastavljamo dalje 
s ostalim projektima.
Vjerujem da nas čeka uspješna turistička sezona 
u kojoj ćemo se kao domaćini na najbolji mo-
gući način pokazati gostima koji su naše Njivice 
i Omišalj izabrali za svoj odmor. Pozivam vas na 
zajedništvo u ostvarenju cilja - da naša općina 
bude primjer dobre prakse i sredina ugodna za 
(su)život svim generacijama naših stanovnika.

Srdačno vaša
Mirela Ahmetović
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NEKI NE ŽELE U OPĆINSKO VIJEĆE

JE LI VLAST SLAST, 

Posljednja, 19. sjednica Općinskog vije-
ća Omišlja, održana 21. svibnja, iznjedrila 
je i jedan paradoksalan, u nekim drugim 
sredinama nevjerojatan podatak. Na toj 
sjednici, naime, Općinsko je vijeće prvi put 
u ovom sazivu zasjedalo u svom punom 
sastavu. Razumljivi su pojedinačni izostan-
ci pojedinih vijećnika iz raznih razloga, što 
se u svim predstavničkim tijelima na svim 
razinama redovito i događa, ali je Općina 
Omišalj ipak jedinstven primjer. Sjednice 
Vijeća, koje je predstavničko tijelo mjero-
davno za donošenje svih bitnijih odluka i 
dokumenata, poput Proračuna ili prostor-
no-planske dokumentacije, što ih izvršna 
vlast, odnosno načelnica kasnije operaci-
onalizira i realizira, jedinstvena su i jedina 
legitimna prilika da se raspravlja o doslov-
no svakom segmentu života, postavljaju 
pitanja izvršnoj vlasti, kritizira ili hvali nje-

zin rad, traže pojašnjenja... Sve to vijećnici 
imaju mogućnost činiti na sjednicama, ali 
u Omišlju neki takvu prigodu očito ne žele, 
ne smiju, ne usude se iskoristiti... I to oni s 
takozvane nezavisne liste nositelja done-
davnog dugogodišnjeg načelnika Općine 
Tome Sparožića. Drugog objašnjenja na-
prosto nema s obzirom na jednostavnu 
činjenicu da kandidati s te liste iz samo 
njima poznatih „osobnih razloga“ izbjega-
vaju sjedenje u vijećničkim klupama.
Na zadnjim lokalnim izborima, održani-
ma 2013. godine, od ukupno trinaest lista 
Tome Sparožića osigurala je, temeljem 
glasova birača, četiri mjesta u Vijeću. Me-
đutim, do posljednje održane sjednice tu 
svoju mogućnost kandidati sa spomenute 
liste niti jedan jedini put nisu iskoristili. U 
pravilu su svoju dužnost, što je proistekla 
voljom birača, građana Omišlja i Njivica koji 

2013. 2014. 2015. (do lipnja) UKUPNO
Nikola Brozić 7 6 3 16
Nikola Dapčić 7 3 3 13
Nikola Dujmović 8 7 3 18
Josip Đurđević 8 8 3 19
Miljenka Justić 8 8 3 19
Krešimir Kraljić 8 8 3 19
Dunja Mihelec 7 8 3 18
Razim Muratović 8 8 2 18
Gordana Ožbolt Kreso 6 0 0 6
Vjeran Piršić 8 6 1 15
Zdravko Radović 5 4 3 12
Tomo Sparožić 5 0 0 5
Darko Žuvić 8 8 3 19
Denis Rukavina 1 1
Ivan Otulić 2 2

A OPORBENO DJELOVANJE  
TEK SUVIŠNA GNJAVAŽA?

su im podarili svoje povjerenje, redovito is-
punjavala tek dva vijećnika sa Sparožićeve 
liste, Nikola Dapčić, rangiran kao drugi na 
listi, i petorangirani Zdravko Radović koji je 
vijećničku prisegu dao na sjednici održanoj 
16. srpnja 2013. godine, odnosno kad se za 
nj oslobodilo mjesto nakon što je ostavku 
dao Sparožićev vijećnik Zvonimir Maslać. 
Sam nositelj liste Tomo Sparožić ostavku 
je podnio 16. lipnja 2014. godine, baš kao 
i njegova vijećnica Gordana Ožbolt Kreso. 
Niti mjesec dana kasnije, 10. srpnja, svoje 
odlučno „NE“ sjedenju u Općinskom vijeću 
rekla je i Marija Jakominić. Pretumbacijama, 
odnosno odustajanju od zastupanja intere-
sa građana koji su ih izabrali tu, međutim, 
nipošto nije kraj. 23. veljače ove godine ne-
biti vijećnik odlučio je i Predrag Mihaljević, 
a u stopu ga je pratio Andrej Cetina koji je 
ostavku podnio 16. ožujka. Tu je s ostavka-
ma svršeno, a iscrpljivanje nezavisne kan-
didacijske liste Tome Sparožića nastavili su 
Ivan Otulić, koji je prisegnuo 27. ožujka ove 
godine, i posljednji koji se pridružio vijećni-
cima Općine Omišalj, Denis Rukavina. On je 
svoju svečanu prisegu položio na sjednici 
održanoj 21. svibnja.
Od ukupno trinaest osoba s nezavisne liste 
Tome Sparožića, njih 10 već je  prodefilira-
lo  ili još uvijek defilira Vijećem. A jedva smo 
prekoračili polovinu mandata, odnosno 
ovog saziva. S te liste na raspolaganju su još 
samo tri kandidata koja se nisu zaklela, od-
nosno nisu prisegnula radu za opće dobro 
Omišlja i u interesu svih žitelja općine. Na-
stave li dosadašnjim tempom, vrlo brzo mo-
gao bi se dogoditi presedan nezabilježen u 
parlamentarnoj demokraciji: situacija u kojoj 
će biti iscrpljena čitava jedna kandidacijska 
lista iz koje više nitko neće moći sudjelovati 
u radu predstavničkog tijela s obzirom da su 
svi u nj ušli, ali gotovo svi i izašli. U nadi da 
se takvo što ipak neće dogoditi, ostaje tek u 
ime svih građana općine Omišalj s pravom 
glasa upitati se - znači li gubitak na izborima, 
odnosno odlazak u oporbu i potpuni pre-
stanak zanimanja za život čitave zajednice, 
izostanak bilo kakve potrebe za borbom za 
boljitak mjesta u kojem živiš ili poboljšanje 
uvjeta života svim žiteljima...? Znači li pad s 
vlasti i potpuni pad interesa za opće dobro 
za koje se svaki političar tako zdušno zala-
že u predizbornoj kampanji? Ili, okrenimo 
logiku, podrazumijeva li nekima vlast tek 
osobnu i uskom krugu ljudi oko sebe slast, a 
djelovanje u oporbi samo suvišnu gnjavažu? 
Dakako, čast iznimkama, pa i onima sa 
Sparožićeve izborne liste!
Međutim, kako su i koliko radili svi vijeć-
nici omišaljskog Općinskog vijeća uvjerite 
se sami na tabelarnom prikazu što vam 
ga podastiremo.

E.M.
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Obrazovanje je strateško opredjeljenje
Postojeće školsko zdanje u Omišlju zadovoljava sve pretpostav-
ke definirane nacionalnim pedagoškim standardom u pogledu 
proporcija za osnivanje matične ustanove pa u dogledno vrije-
me neće biti potrebna rekonstrukcija. Pojavi li se ipak potreba za 
proširenjem zgrade škole ili povećanjem broja učionica, Općina 
Omišalj će, čvrsto i nedvosmisleno opredijeljena za snažnu po-
dršku predškolskom odgoju i obrazovanju, spremno podržati 
svaki razvojni projekt škole, poručila je Ahmetović.
- Što se kadrova tiče, ni u tom pogledu ne očekujemo proble-
me, odmah po formaliziranju osnivanja bit će potrebno zaposliti 
ravnatelja škole, tajnika i voditelja financija, ali i osigurati spo-
menute stručne službe, logopeda, psihologa i pedagoga. Or-
ganizacija nastave u jednoj ili dvije smjene, kao i broj odjeljenja 
ovisit će o rastu broja djece, koji se, uzgred rečeno, kod nas u 
Omišlju konstantno događa. Ove godine, uz dvadesetak djece 
više u odnosu na lani, nastava će i dalje biti organizirana u jed-
noj smjeni, najavila je općinska načelnica.
Valja znati da je osnivač škola, pa i ove omišaljske, Primorsko-
goranska županija. Općina Omišalj, zajedno s Općinom Dobrinj 
koja je pristala postati njezinim sastavnim dijelom, u početku će 
podnijeti značajan financijski teret zapošljavanja stručnih službi, 
a zapošljavanje ravnatelja, tajnika i voditelja financija  podni-
jet će državni Proračun. S obzirom na društvenu i ekonomsku 
važnost osnivanja matične škole, Općina Omišalj, bez krzmanja 
je rekla Ahmetović, pronaći će načina da spremno 
dočeka i taj financijski teret, a sve 
sukladno rečenom 

vini svibnja, dosanjan je tako dugo snivani san generacija učenika 
Omišlja i Njivica. Da je bilo lako - nije! Da je trajalo dugo - jest! 
Inicijativa za osnivanje matične osnovne škole ustvari traje deset-
ljećima, a prvi konkretan korak zabilježen je 2010. godine kada 
je Skupština Županije predložila  „razbijanje“ prevelike matične 
škole u gradu Krku, odnosno osnivanje nove mreže škola s matič-
nim školama u: Krku, Malinskoj, Puntu i Omišlju. Međutim, takav 
prijedlog nikada nije realiziran pa je primorsko-goranski župan, 
na Koordinaciji s otočnim grado/načelnicima s Krka, 2014. godi-
ne najavio novi pokušaj i slanje zahtjeva resornom Ministarstvu 
obrazovanja za formiranje nove mreže matičnih škola. Obećano 
- učinjeno! Podrazumijeva se, rezultat je to i golemog napora, 
lobiranja i brojnih aktivnosti u ostvarenju cilja i općinske vlasti. 
Važnost imanja vlastite osnovne škole golema je i višestruka.

Viši standard, veća dostupnost, bolja kvaliteta 
obrazovanja
- Manja mreža škola, a ovu našu pohađat će djeca mjesta Omišalj, 
Njivice, ali i Dobrinj, s ukupno tristotinjak djece znači viši standard, 
odnosno veću dostupnost stručnih službi djeci koja tu školu po-
hađaju, primjerice pedagoga, psihologa ili logopeda. Ono što je 
također važno, osnivanje matične škole u Omišlju osigurava raspo-
loživost autoriteta ravnatelja u svakom trenutku u pogledu discipli-
ne, sigurnosti ali i efikasnosti donošenja operativnih odluka. U tom 
smislu, to je i velika pomoć Općini koja usko surađuje i operativno 
i financijski je uključena u provođenje obrazovnih i izvanškolskih 
programa djece. Do sada je upravo zbog četverostrukog broja 
djece u golemoj krčkoj školi bilo nemoguće uspostaviti i osnovni 
pedagoški standard te održavati disciplinu i razinu sigurnosti djece 
kakva je potrebna. A činjenica da je rad s manjim brojem učenika 
kvalitetniji također je nepobitna, rekla je načelnica Općine Mirela 
Ahmetović koja ne dvoji i da je ovakav čin i svojevrsna politička 
pobjeda. I njezina osobna, ali i svih njezinih suradnika.
- Naravno da je osnivanje matične škole na području 
neke općine važno političko pitanje. Svaka javna 
institucija osnovana u jednoj lokalnoj samou-
pravi osnažuje njezin utjecaj, potvrđuje nje-
zinu važnost i perspektivnost i učvršćuje 
autonomiju te općine. Kroz povijest su 
se upravo u razvijenijim i prosperitet-
nijim mjestima osnivale škole, cr-
kveni dekanati, otvarali poštanski 
i matični uredi i slično. Osnivanje 
obrazovne institucije na područ-
ju općine Omišalj znači i poli-
tičku afirmaciju cijele zajednice 
usmjerene znanju i  obrazovanju 
kao najvažnijem segmentu druš-
tvenog i ekonomskog napretka.

ŠKOLU!!!
IMAMO NA SJEDNICI SKUPŠTINE  

PRIMORSKO-GORANSKE  ŽUPANIJE 

21. SVIBNJA DONESENA JE ZA OPĆINU 

OMIŠALJ POVIJESNA ODLUKA

Omišalj ima svoju, matičnu školu! Vijest 
je to i činjenica što je u Omišlju obilježila 
ovu, a nesumnjivo će obilježiti i sve bu-
duće omišaljske godine. Odlukom Skup-
štine Primorsko-goranske županije - i to 
jednoglasnom odlukom svih županijskih 
vijećnika - što je održana u drugoj polo-
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strateškom opredjeljenju razvoja i napretka predškolskog od-
goja i obrazovanja. Stoga u Općini proračunski rashod u tu svr-
hu ne smatraju teretom nego iznimno vrijednom investicijom.

Romi su naša djeca
Jedan od argumenata zbog kojih je upravo Omišalj dobio svoju 
matičnu školu bio je postojanje jake romske zajednice na njego-
vu području. Omišaljsko romsko naselje jedino je na otoku i sva 
krčka romska djeca pohađaju upravo školu u Omišlju. Baš kao 
i svi ostali njihovi mali sumještani. Za razliku od nekih mjesta u 
Hrvatskoj, gdje ta činjenica nerijetko predstavlja velik problem 
u organizaciji školovanja, ali i života uopće, u Omišlju je zajed-
nički život nešto što se po prirodi stvari podrazumijeva i o bilo 
kakvom razdvajanju školske djece nema ni primisli.
- Nikada nije bilo i dok sam ja na ovoj funkciji neće biti govora 
o segregaciji niti bilo što slično dolazi u obzir. Škola godinama 
ulaže velike napore upravo u stvaranju uvjeta za zajedništvo sve 
naše djece, njihovu socijalnu i svaku drugu simbiozu i današnji 

ŠKOLU POSJETILI MINISTAR OBRAZOVANJA  
I PRIMORSKO-GORANSKI ŽUPAN

5

izvrsni obrazovni rezultati govore u prilog takvom opredjelje-
nju. Naravno da postoje izdvojeni slučaji kada je potrebno ulo-
žiti dodatan napor da se proces te simbioze ne naruši i upravo 
radi prevencije takvih izdvojenih slučajeva smatram osnivanje 
matične škole u Omišlju i postizanje boljega pedagoškog stan-
darda od velike važnosti za čitavu zajednicu, ustvrdila je načel-
nica Ahmetović.
Naziv škole je Osnovna škola Omišalj (i Područna škola Dobrinj), 
a odredio ga je njezin osnivač, Primorsko-goranska županija, u 
suradnji s Općinom Omišalj i Općinom Dobrinj. Za dan škole 
izabran je sam Dan općine, Duhovski utorek. I zbog toga jer 
je riječ o najvažnijem danu i blagdanu Omišlja, ali i zbog toga 
što su upravo na taj dan Omišalj i omišaljski sajam pohodili 
Dobrinjci. A kako će omišaljsku matičnu školu pohađati i djeca 
s područja Dobrinja, poveznica je vrlo jasna. Natječaj za rav-
natelja škole raspisuje sama škola, a tko će on biti odlučit će 
Školski odbor.

E.M.

kolski odgoj, u Omišlju živi razmjerno najveći broj više i 
visokoobrazovnog stanovništva, Općina stipendira izvanredne 
i studente na poslijediplomskim studijima, Omišalj je rijedak 
primjer lokalne zajednice s demografskim porastom...
- Da, sve su to podaci što nas čine ponosnima, ali je trebalo 
dodatno iskoračiti, učiniti maksimalan napor i izboriti se za 
vlastitu matiču školu. I uspjeli smo. To su za nas povijesni 

trenuci, oduševljeno je rekla Ahmetović i dodala da je 
Općina bila uporna u inzistiranju na dobivanju matič-

ne škole, Primorsko-goranska županija vrlo brza 
i efikasna, a resorno Ministarstvo razumno i 

rezultat u takvim okolnostima nije mogao 
izostati.

Zlatko Komadina, pak, izrazio je 
zadovoljstvo što je poslije godina i 

godina pokušavanja na osnivanju 
nove, drugačije mreže osnovnog 
školstva na otoku Krku napo-
kon učinjen taj veliki korak. I 
to upravo u Omišlju koji i jest 
jedna od kolijevki pismenosti 
i obrazovanosti na čitavom 
otoku.

POBOLJŠANJE OBRAZOVNOG 

Početkom lipnja školu u Omišlju posjetili su i ministar obra-
zovanja u Vladi Republike Hrvatske Vedran Mornar i župan 
Primorsko-goranske županije Zlatko Komadina. Tijekom 
prigodne svečanosti, što su je uzvanicima priredili učenici i 
učitelji, ministar je istaknuo da je dosadašnje funkcioniranje 
osnovnog školstva na otoku Krku sa samo jednom matič-
nom školom, onom u gradu Krku, ustvari postalo neodrživo.
- Sa svojih sedam područnih škola i oko 1300 učenika ta 
je škola preglomazna i kao takva daleko iznad dopušte-
nih obrazovnih standarda. Stoga je bilo logično osnovati 
još barem jednu matičnu školu i, eto, Omišalj se pokazao 
najboljim izborom. Posebno me raduju podaci što sam ih 
danas čuo od općinske načelnice, rekao je Mornar, a ustvari 
se osvrnuo na statistiku što ju je podastrela Mirela Ahmeto-

vić. Općina Omišalj, naime, četiri, odnosno deset posto 
proračunskih sredstava izdvaja za 

obrazovanje i predš-

STANDARDA
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ŠKOLA OMIŠALJ

RIJEČ OSNIVAČA

MATIČNOJ ŠKOLI U OMIŠLJU PRIDRUŽILA SE  
I OPĆINA DOBRINJ

Osnivanje nove Osnovne škole Omišalj u čijem sastavu će 
biti područna škola Dobrinj od posebnog je značaja u smislu 
podizanja osnovnoškolskog standarda za naše učenike.
Današnji ustroj O.Š. „F.K. Frankopan“ Krk  pokazao je niz sla-
bosti na uštrb kvalitete obrazovanja i brige za naše učenike.
Zajedničkom inicijativom Primorsko-goranske županije – 
Odjela za odgoj i obrazovanje, općina Omišalj i Dobrinj ostva-
ren je projekt ustroja posebne školske ustanove.
Jedan od glavnih ciljeva je kvaliteta više u zapošljavanju 
izvanškolskog stručnog kadra koji je nužan za obrazovanje i 
pomoć našoj djeci.
Naime, zajedno sa Županijom i Općinom Omišalj poradit će 
se na dobivanju pedagoga, psihologa, a po potrebi i još nekih 
kadrova.

Pročelnica Upravnog odjela za odgoj i obrazovanje 
Primorsko-goranske županije Edita Stilin:

Županijska skupština Primorsko-goranske županije je u 
listopadu 2010. godine donijela Odluku o utvrđivanju Prijedloga 
mreže osnovnih škola kojima je osnivač Primorsko-goranska 
županija. Navedenom Odlukom predložena je podjela Osnovne 
škole “Fran Krsto Frankopan” u Krku na tri osnovne škole, 
uz postojeću u gradu Krku. Razlog takvoj odluci je veliki broj 
učenika (1260) što Školu „Fran Krsto Frankopan“ svrstava u 
jednu od najvećih škola u RH.

Temeljem Odluke Županijske skupštine Primorsko-goranske žu-
panije, Vlada Republike Hrvatske je na sjednici održanoj 2. lipnja 
2011. godine donijela Odluku o donošenju mreže osnovnih i 
srednjih škola, učeničkih domova i programa obrazovanja.
U konkretnom slučaju, na području otoka Krka, Mrežom Vlade 
RH je zadržan postojeći ustroj (1 matična i 7 područnih škola) 
ali je osnivaču dana mogućnost statusne promjene područne 
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Isto tako, želja nam je da sva djeca s područja naše općine 
pohađaju PŠ Dobrinj, a ne da dio njih i dalje odlazi u školu u 
Malinskoj.
Ustrojem nove škole bit će definirano i novo upisno područ-
je čime će naselja Kras, Gabonjin i Rasopasno potpasti pod 
upisno područje PŠ Dobrinj.
Općina Dobrinj i do sada je plaćala prijevoz do škole u Do-
brinju za djecu iz navedenih naselja jer nam je želja da nakon 
više od 40 godina sva djeca s područja naše općine pohađaju 
školu u Dobrinju.
Ustrojem nove škole plaćanje prijevoza djece iz ova tri naselja 
do škole u Dobrinju preuzet će Županija te više neće biti orga-
niziranog i plaćenog prijevoza do škole u Malinskoj.
Očekujemo pozitivne učinke novoosnovane Osnovne 
škole Omišalj, a sve u cilju kvalitetnijeg obrazovanja naše 
djece.
Novi ustroj škole podržalo je i naše Općinsko vijeće i Vijeće 
roditelja PŠ Dobrinj.
Zahvaljujem svima, a naročito Primorsko-goranskoj županiji i 
Ministarstvu znanosti, obrazovanja i sporta što su prepoznali 
potrebu za preustroj osnovnog školstva na otoku Krku.

Načelnik Neven Komadina:  
„NAŠOJ DJECI BIT ĆE BOLJE!“

škole u novu matičnu osnovnu školu, i to u: Puntu, Malinskoj i 
Omišlju.
Kao logičan slijed ranog razvoja pismenosti u Omišlju, prva 
javna škola u Omišlju otvorena je već 1840. godine. Bila je to 
škola za mušku djecu, a 1850. godine započela je i nastava za 
žensku djecu. Industrijalizacijom i gradnjom velikih gospodar-
skih subjekata 1970-ih godina (DINA Petrokemija d.d., Zračna 
luka Rijeka, Janaf d.d.) i doseljavanjem stanovnika raste potreba 
za suvremenom obrazovnom ustanovom pa je godine 1985. 
sagrađena nova školska zgrada državne škole, kojoj je 1997. 
godine pridodana i velika sportska dvorana.
Na području cijelog otoka Krka nalazi se jedno romsko na-
selje „Homutno”, smješteno u neposrednoj blizini današnje 
osnovne škole u Omišlju. Samo naselje broji 22 domaćinstva, 
a u ostalim dijelovima Omišlja (Lokvica, Jezero) domove ima 
još nekoliko romskih obitelji s ukupno oko 20 članova. Danas 
osnovnu školu u Omišlju pohađa i 18-ero romske djece 
ili 11% od ukupnog broja učenika, a predupis za školsku 
2015/2016. godinu izvršilo ih je još troje, a prema podacima 
predupisne evidencije obje škole, u Omišlju i u Dobrinju, 
pohađalo bi oko 300 učenika.
Napominjemo i da će osnivanjem nove matične škole u 
Omišlju doći i do racionalizacije upisnih područja jer će po-
stojećim upisnim područjima školi u Dobrinju biti pridoda-
na i upisna područja Kras, Rasopasno i Gabonjin što trenu-
tačno potpadaju pod Područnu školu Malinska-Dubašnica, 
a teritorijalno se nalaze na području Općine Dobrinj.  
S obzirom na navedene argumente i uvjete u Primorsko-go-
ranskoj smo županiji smatrali da osnivanje Osnovne škole 
Omišalj s pripadajućom Područnom školom Dobrinj predstav-
lja: nužan i bitan preduvjet za kvalitetniju organizaciju osnov-
nog školstva na području otoka Krka, odnosno Općine Omišalj 
i Općine Dobrinj, kvalitetniji menadžment novoosnovane 
školske ustanove, racionalniju organizaciju obrazovanja djece 
s operativnog i odgojno obrazovnog aspekta, bitan preduvjet 
za podizanje standarda osnovno-školskog obrazovanja otoka 
Krka, racionalizaciju ustroja upisnih područja Područne škole 
Dobrinj kojoj bi pored ustrojenih pripala i upisna područja 
Kras, Rasopasno i Gabonjin, jedinstvenu priliku za bolju inte-
graciju djece romske pripadnosti u odgojno obrazovani sustav 
školstva.

Za matičnu školu u Omišlju 
postoje brojni argumenti
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POSLIJE GODINA ČEKANJA

VRIJEDILO JE ČEKATI

DO KRAJA GODINE OMIŠALJ 
ĆE DOBITI NOVU TRŽNICU
Središte Omišlja uskoro će biti uljepšano i obogaćeno još jed-
nim važnim komunalnim sadržajem koji Omišljani tako dugo 
čekaju – tržnicom!
– Projekt nove tržnice, vrijedan 2,3 milijuna kuna, osmislila je 
riječka projektantska kuća Art design, a sredstva potrebna za 
realizaciju kompleksa ukupne površine 270 kvadrata već su osi-
gurana u ovogodišnjem općinskom proračunu. Tri natkrivena 
paviljona, u kojima je, između ostalog, predviđen prostor za 
ribarnicu i cvjetarnu, te prostor predviđen za prodaju na otvo-
renome, podići će kompleks tržnice na višu razinu što je općina 
Omišalj nesumljivo zaslužuje, naglasila je načelnica Ahmetović, 
dodavši da će u jednom od paviljona biti izgrađen i javni zahod.
– Budući da se nalazi u samome središtu mjesta i u blizini svih 
važnijih punktova, poput autobusne stanice, trgovine, ambu-
lante, pošte i općinske zgrade, lokalitet buduće tržnice idealan 
je za sve trgovačke i „sanitarne“ sadržaje, također vrlo bitne za 
kvalitetu života, posebice u ljetnim mjesecima kada tuda prolazi 
velik broj posjetitelja, zaključila je Ahmetović. 
Nadzor nad gradnjom tržnice povjeren je tvrtki Karloline, a 
izvođač, G.P.P. Mikić, obvezao se projekt završiti u 120 dana. 

Projekt uređenja, odnosno rekonstrukcije dviju njivičkih ulica, 
dijela Kralja Tomislava i Gromačina, sredinom lipnja u potpu-
nosti je finiširan.
Tomislavova ulica uređena je gotovo do neprepoznatljivosti u od-
nosu na njezin donedavni izgled, a, osim što je dobila nogostupe, 
odnosno rubnjake, u tom njezinu dijelu, ali i većini prilaznih ulica 
riješena je oborinska odvodnja.
I u susjednoj ulici Gromačine u punoj je duljini obnovljen kolnik, 
izgrađeni rubnjaci, a duž trase je promijenjena vodovodna cijev.
- Osim brojnih pristiglih pohvala i zahvala, do mene su doprle i pri-
tužbe građana, a prvenstveno zbog radova što su trajali i početkom 
turističke sezone. U potpunosti razumijem pa i podržavam kritike i 
nezadovoljstvo građana koji uvijek očekuju bolje planiranje i reali-
zaciju. No, valja znati da su razlozi za to brojni, od onih zakonskih 
do praktičnih, tehničkih, ali neki leže i u meni kao načelnici. S jedne 
strane, natječaji za ovako opsežne projekte mogu biti raspisani tek 
po usvajanju općinskog Proračuna u kojemu se sredstva za njih i 
osiguravaju, a znamo li da se Proračun za sljedeću godinu usvaja 
krajem prethodne, jasno je da natječaje možemo raspisati najranije 
u siječnju ili veljači. Slijedi odabir izvođača pa ako natječajna proce-
dura teče glatko, bez žalbi i prigovora, izvođači na gradilište izlaze u 
travnju, najranije u ožujku, rekla je načelnica Općine Mirela Ahmeto-
vić i naglasila da je to tek dio odgovora na pitanje.

Drugi dio leži u činjenici da se u ovakvim i sličnim projektima u 
pravilu pojavljuje više investitora i izvođača, odnosno podizvo-
đača, a dio njih su i javna poduzeća na čije planiranje investi-
cija se teško utječe. Najčešće na raspolaganju ostaju molbe, a 
upravo inzistiranjem i traženjem Općina i jest uspjela osigurati 
sufinanciranje uređenja tih dviju ulica i, uopće, realizaciju čita-
vog projekta.
- Moguće nezadovoljstvo građana, posebno onih koji prebivaju 
u Tomislavovoj, još je razumljivije znamo li da su svi oni ovakve 
radove s pravom očekivali i prije pet ili deset godina. Među-
tim, osim planova i projektiranja, što su građani uredno plaćali, 
radilo se nije ništa. Gromačine su, pak, pri gradnji ostale bez 
nogostupa i s bezbroj puta krpanim kolnikom kao rezultatom 
čestih pucanja vodovodnih cijevi, ali ni o tome nitko sustavno 
nije brinuo. Načelnica sam tek dvije godine, ali ne mogu do-
zvoliti da tako važne investicije čekaju ili da budu realizirane 
površno tijekom nekoliko mjeseci kada ti radovi ne bi nikome 
smetali, ustvrdila je Ahmetović.
Najavila je pritom i završetak rekonstrukcije Tomislavove ulice 
u njezinoj punoj duljini, a već za ovu zimu i početak uređenja 
Ribarske obale od “Rivice” do hotela “Jadran”. Zimu u Omišlju, 
očito je, neće obilježiti zimski san već rad!

E.M.

Kako smo pred vratima glavne turističke sezone, radovi će se 
odvijati u dvije faze: prva je započeta krajem travnja i trajala je 
do početka lipnja, a nastavak se očekuje početkom rujna. Prema 
tim naznakama, tržnica bi u funkciji trebala biti do kraja godine.
Poslije izgradnje, Općina će zatvorene prodajne prostore ponu-
diti potencijalnim zakupcima koji će ih potom opremiti i krenuti 
s prodajom.

E.Č.

Radovi na tržnici  
startali su krajem travnja

INVESTICIJE

OBNOVLJENE 
TOMISLAVOVA 
I GROMAČINE
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O OČEKIVANJIMA I NADANJIMA, O REZULTATIMA I PROBLEMIMA, O RAZVOJNIM PROJEKTIMA 
I BUDUĆNOSTI OPĆINE, NA TOČNO POLA NJEZINA MANDATA RAZGOVARALI SMO S MIRELOM 
AHMETOVIĆ, NAČELNICOM OPĆINE

Je li bilo iznenađenja? Neću pretjerati ako to nazovem šokom. Do-
čekale su me ovrhe, dugovi i rasulo u općinskoj kasi, ali s ponosom 
mogu reći da je danas Proračun stabilan i da poslujemo savršeno 
transparentno i uredno * Politika je prljav posao ako ga takvim pri-
hvatite. Radikalno sam kruta u poštivanju zakona i takva ću ostati, a 
svima mora biti jasno da je u Omišlju došao kraj skupljanju političkih 
bodova činjenjem raznih usluga, ustupaka, pogodovanjima privatnim 
interesima ili ignoriranjem nepravilnosti. Takvi mi bodovi ne trebaju!

* Na otprilike pola ste svoga prvoga na-
čelničkog mandata i iako još nije vrijeme 
za sumiranje, vrijeme slijeganja dojmova 
davno je prošlo. Je li obnašanje izvršne 
vlasti u Općini upravo ono što ste očekivali 
stupivši na dužnost?
- Jest, otprilike ovakav obim i vrstu posla 
sam i očekivala zateći na izvršnoj vlasti pa u 
tom pogledu nisam iznenađena. Međutim, 
moram priznati da sam mislila da je sustav 
ipak uređeniji no što jest. Komentiraju-
ći upravo tu neuređenost sustava u smislu 
procedura i dokumentacije, jedna je moja 
suradnica nedavno izjavila da joj se čini kao 
da osnivamo novu Općinu. No, iako niti sada 
nisam u potpunosti zadovoljna, mislim da 
smo dobar dio doveli u red. Prvenstveno što 
se tiče ispravnosti i usklađenosti postupanja 
sa zakonskim propisima i stvarnim stanjem. 
Znam da je izvana, čovjeku sa strane, zaista 
teško shvatiti i prihvatiti koliko koraka se 
mora ispoštovati prema raznim institucijama 
i tijelima da bi se donijela i najbanalnija od-
luka pa nailazimo na problem sporosti ad-
ministracije, ali to je jedini ispravan i moguć 
način funkcioniranja jedinice lokalne samou-
prave od kojeg ne smijemo odstupiti.

Zatekao me šok!
* Kakvo ste stanje u Općini zatekli? Poseb-
no me zanima stanje u općinskoj kasi. Je li 
bilo neugodnih iznenađenja?
- Je li bilo iznenađenja? Neću pretjera-
ti ako to nazovem šokom. Tek ste stupili 
na dužnost, a voditeljica financija predoči 
vam dokument koji kaže da će vas ovršiti 
državni Proračun i to u iznosu većem nego 
što ga imate na računu. To je pravi šok! Mi-
nistarstvo financija mi je redovito bilo na 
telefonskoj liniji, a po cijele sam dane ho-
dočastila u sve moguće institucije od kojih 
sam mogla tražiti bilo kakvu vrstu pomoći. 

Najteži je trenutak bio kada mi je pročelni-
ca blijeda ušla u kancelariju usred važnog 
sastanka jer je FINA u predmetu državne 
ovrhe već krenula u ovršnu proceduru. 
Uspjeli smo na vrijeme ishoditi potrebnu 
dokumentaciju i podmiriti potraživanja. 
Sjećam se da smo u Upravnom odjelu, po 
mojem povratku iz Zagreba, i nazdravili s 
tom dokumentacijom u rukama.

* A kakvo je stanje bilo među zaposlenici-
ma općinske Uprave? Je li ih zatekao Vaš 
dolazak i jesu li pokazali visoki stupanj ko-
operativnosti s obzirom na činjenicu da je 
riječ o, manje-više, ljudima zaposlenima u 
mandatima Vašeg prethodnika?
- Naravno da ih je zatekao moj dolazak. 
Iskreno, imala sam dojam da se atmosfera 
može rezati nožem. No, to je valjda nor-
malno. Svaka promjena je teška, pa i pro-
mjena nadređene osobe. Međutim, vrlo 
brzo se iskristaliziralo tko je spreman no-
siti se s promjenama, i u shvaćanju svojih 
obveza i funkcioniranju sustava općenito. 
Oni koji su prihvatili moj sustav moralnih i 
profesionalnih vrijednosti i promjenu tem-
pa rada još su tu i drago mi je zbog toga.

* Na početku mandata ste izjavili kako 
Vam je primarni zadatak uravnotežiti 
Proračun. Jeste li uspjeli u tome i koliko 
je izazovan, odnosno težak taj posao bio?
- Na samome početku mandata govori-
la sam nešto o tome. Međutim, kako je 
Općina danas financijski stabilna, imam 
osjećaj da smo problem minusa i dugo-
va jednostavno izbrisali gumicom. Ali nije 
bilo baš tako jednostavno. Rezultat da-
našnje financijske stabilnosti kombinacija 
je ponajprije odgovornosti i poštivanja 
zakona, zatim realne procjene moguć-
nosti ostvarenja prihoda, preslagivanja 
prioriteta i rezanja nepotrebnih troškova, 

ali i snažne podrške državne vlasti koja je 
prihvatila moj prijedlog svojevrsnog re-
strukturiranja više od dva milijuna duga 
prema državnom proračunu. Što smo za-
tekli u općinskoj kasi? U šestom mjese-
cu 2013., kada sam stupila na dužnost, u 
Proračunu je bio manjak učinjen u 2012. 
godini u iznosu od 4,3 milijuna kuna što 
ga je trebalo pokriti. Zatim su u vrlo krat-
kom roku stigli računi koji „po dogovo-
ru“ nisu fakturirani onda kada je usluga 
izvršena jer je kasa bila prazna. Takvih 
je računa bilo oko 800 tisuća kuna. Bilo 
je tu i planirano zaduženje kod financij-
skih institucija u iznosu od 4,5 milijuna 
kuna jer su se troškovi svjesno planirali u 
iznosu većem nego što ih je bilo moguće 
pokriti prihodima. Nije bilo lako 
preuzeti takvo stanje na 
polovici godine kada je 
veliki dio troškova već 
realiziran i praktički 
nema puno prostora 
za njihovo zaustav-
ljanje. Postupak 
ovrhe zbog duga 
državi je krenuo, 
donacije i po-
moći iz vanjskih 
izvora već su 
bile podijeljene. 
No, u tri mje-
seca, do prvog 

PRLJAV SI AKO ŽELIŠ 
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rebalansa proračuna, uspjeli smo zausta-
viti ovrhu i blokadu računa, proračunske 
rashode srezati za 4,7 milijuna kuna, ot-
kloniti svaku namjeru zaduživanja, pokriti 
naslijeđeni proračunski minus i sve to bez 
prodaje općinske imovine. 

* U kakvom je stanju Proračun Općine da-
nas? Ispunjavate li sve obaveze? Postoje li 
dugovi i podmirujete li ih?
- Proračun je danas potpuno stabilan i moji 
kolege i ja smo na to ponosni. Likvidni smo 
i sve obveze izvršavamo u zakonskom roku. 
Nismo akumulirali dugove, za sve izvršene 
radove fakture se zaprimaju odmah i u za-
konskom roku se i podmiruju. U proračunu 
nemamo planiranih zaduženja, a nadam se 
da ih nećemo niti morati planirati.

* S kakvom ste misijom preuzeli dužnost? 
Jeste li u samome startu mandata imali 
preciznu viziju što Vam je činiti?
- Moja je misija bila demokratizirati do-
nošenje važnih odluka, uspostaviti funk-
cioniranje općinske Uprave na temeljima 
zakonitih procedura i cjelovite i ispravne 
dokumentacije, podići standard odgoja i 
obrazovanja, realizirati važne infrastruktur-
ne i društvene projekte te sačuvati kulturno 
i prirodno nasljeđe zajednice. Moja je vizija 
bila jasna, a preklapala se i s onom mojih 
kolega iz predstavničke vlasti. To je razlog 
naše kvalitetne suradnje, a, na koncu, i na-

šeg uspjeha. 

Ostvarujemo 
zacrtane ciljeve

* Što su ustvari glavne 
prepreke u ostvariva-
nju zacrtanih ciljeva? 
Odnosno, što su ili tko 
glavni kočničari ispu-
njenja misije?

- Moram reći da je dobar dio zacrtanih ci-
ljeva već ispunjen ili ih upravo ispunjavamo. 
Nemoguće je sve ih ostvariti u pola manda-
ta, posebno kada ne krećete od nule nego 
debelog minusa. Naravno da je najveća 
prepreka ostvarenju mnogih ciljeva nedo-
statak financija. Stanje na državnoj razini 
ne pomaže, lokalnim jedinicama prihodi 
se nemilice režu, a obveze povećavaju. To 
zahtijeva konstantnu prilagodbu, rezer-
vne „planove“ i veliku snalažljivost. No, uz 
angažman i podršku suradnika, ti opipljivi 
ciljevi sigurno će biti ostvareni, jedan po 
jedan. Teži je zadatak realizirati one neopi-
pljive ciljeve jer za njihovo ostvarenje treba 
promijeniti svijest ljudi, a to je proces. Su-
srećući se s prvim preprekama, mislila sam 
da je to nemoguće, ali sam danas sigurna 
da je moguće, uz upornost i vrijeme. Oni 
koji ne žele promijeniti svijest sami odlaze i 
na taj način krče put do cilja.

*Prisjetite se malo svoje predizborne kam-
panje. Do koje ste mjere u prve dvije godi-
ne mandata uspjeli ostvariti predizborna 
obećanja i koja?
- Sjećam se svojega predizbornog letka, ali 
i predizbornih letaka mojih kolega iz pred-
stavničke vlasti što više-manje međusobno 
korespondiraju. Ocjenjujem da su u potpu-
nosti ostvarena načela obnašanja izvršne 
vlasti gdje sam isticala usku suradnju s čla-
novima Općinskog vijeća i s mjesnim odbo-
rima. Naši zajednički projekti su ostvareni ili 
ih sada ostvarujemo, komunikacija je redovi-
ta i kvalitetna, zajedno planiramo rješavanje 
problema. Mislim da smo ozbiljno zagrabili 
u ostvarenje svih predviđenih ciljeva i proje-
kata, a veseli me da smo kreirali i neke nove 
pa će posla biti i naredne dvije godine. Po-
pravljamo i gradimo infrastrukturu, omogu-
ćujemo rad obrtima, gradimo objekte druš-
tvene važnosti, podižemo standard školstva, 
rasterećujemo kućne budžete. Ukratko, kao 
lokalna samouprava, u okviru naše nadlež-
nosti, puno radimo i odolijevamo kraćenju 
financijskih sredstava, a bez povećanja na-
meta našim stanovnicima. 

* Ceste i kanalizacija! I to ste istaknuli kao 
svoje prioritete u samom startu mandata. 
Gdje ste stigli po tom pitanju?
-Infrastrukturni projekti su u punom zamahu. 
U izuzetno kratkom roku osigurali smo uvjete 
za prvu fazu rekonstrukcije njivičke žile-kuca-
vice, Ulice kralja Tomislava. Za drugu fazu već 
kreću aktivnosti na traženju sredstava. Rekon-

struiramo vodovod i uređujemo i najdužu nji-
vičku ulicu, Gromačine, a veliki radovi slijede 
i najesen u njivičkoj luci i Ribarskoj obali. Do 
kraja ove godine trebali bismo osigurati eu-
ropska sredstva za izgradnju preostale kana-
lizacijske mreže. Radi se o otočnom projektu 
vrijednom oko 490 milijuna kuna, a naša bi 
ga Općina trebala sufinancirati s oko 6,5 mili-
juna kuna kroz deset godina.

Vrtić i škola- otvaramo neka 
davno zaključana vrata
* Dječji vtić samo što nije dovršen, a osnov-
na škola postaje „vaša“, općinska, matična 
omišaljska. Vjerujem da Vas predstojeća 
jesen, barem što se spomenutih ustanova 
tiče, iznimno raduje. 
- Da, i inače me ova tema najviše raduje. 
Moji kolege i ja stajališta smo da je odgoj i 
obrazovanje područje što mora biti na naj-
višoj mogućoj razini, a da je uloga lokalne 
vlasti da u tome pomogne. U ove dvije go-
dine zaista otvaramo vrata što su godinama 
bila zaključana i za koja mnogi nisu mislili 
da će se ikada otvoriti. Upravo kako je za-
crtano, letvica je visoko dignuta u tom dije-
lu, naše stipendije izvanrednim studentima 
i postdiplomantima rijedak su slučaj među 
općinama. Kako je izrijekom u predizbor-
nim programima i najavljeno, osigurali smo 
produženi boravak djeci u školi, preuzeli u 
potpunosti troškove prijevoza srednjoškola-
ca, a, evo, ispunjavamo i dugogodišnju želju 
naših Omišljana, osnivamo matičnu Osnov-
nu školu Omišalj s područnom školom u 
Dobrinju, pa ćemo djeci osigurati i daleko 
bolji pedagoški standard. Nova zgrada vrti-
ća samo što nije gotova pa će naši vrtićarci u 
nove prostorije već najesen, a vjerujemo da 
ćemo se uspjeti organizirati tako da vrtićki 
sustav dignemo na još višu razinu. 

* Prvi ste projekt naslijedili od bivšeg na-
čelnika, u kakvom stanju? Drugi, škola, 
Vašeg je rada djelo.
- Uh. Mogao bi se čitav Glasnik napisati o 
projektu vrtića. Bilo bi i materijala za ru-
briku „vjerovali ili ne“, kako sam rekla na 
jednoj od sjednica Vijeća, a i dalje stojim 
iza toga. S obzirom na to kakav smo pro-
jekt vrtića naslijedili, bolje da nije bio niti 
započet. Sigurna sam da bi u ove dvije 
godine bilo manje izgubljenog vremena, 
potrošenog novca, a djeca bi dobila novi 
vrtić s adekvatnim prometnim rješenjem. 
Samo da je netko odgovorno pregledao 
projekt što je odabran. U hodu smo ispra-
vili nedostatke, otklonili sporne točke s 
izvođačem, omogućili sigurnosnu kvali-
tetu objekta i maksimalno racionalizirali 
njegovu izgradnju i održavanje. U surad-
nji s Ministarstvom regionalnog razvoja i 
EU fondova uspjeli smo prolongirati kori-
štenje odobrenih sredstava, a radimo i na 
ishođenju sredstava za opremanje. 

BITI PRLJAV
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ste naveli u svom pitanju. Da ne bude za-
bune, neposredno ili posredno kontaktira-
na sam kako od strane raznih državnih i 
županijskih institucija tako i od strane po-
jedinaca, pa čak i pojedinaca u izravnom 
srodstvu s bivšim zakupcem. Ono što je 
poražavajuće jest činjenica da mi se odre-
đeni subjekti nisu libili otvoreno, pisanim 
putem predložiti zlouporabu položaja i kr-
šenje zakona. Bilo iz nezakonitih pobuda 
ili zbog nepoznavanja zakona Republike 
Hrvatske, u najmanju je ruku poražavajuće 
jer se pitam tko to sjedi na vrlo odgovor-
nim funkcijama u ovoj državi.
* S obzirom da ste nebrojeno puta rekli da 
i u tom slučaju djelujete isključivo u skla-
du sa zakonima, znači li to da suprotna 
strana ili strane rade protivno zakonima?
- Prijedlozi koje sam od nekih dobila su de-
finitivno u suprotnosti sa zakonima i osta-
lim propisima Republike Hrvatske.

* Je li i kako bivši načelnik Tomo Sparožić 
pogodovao Zrinoslavu Huljiću, inače svom 
nećaku, u slučaju kampirališta?
- Kao odgovor na ovo pitanje navest ću 
nekoliko činjenica: natječaj za zakup ze-
mljišta gdje se nalazi kampiralište objav-
ljen je u turističkoj sezoni samo u Narod-
nim novinama. Istina, time je zadovoljena 
zakonska forma, međutim, je li zadovo-
ljena obveza općinskog načelnika da op-
ćinskom imovinom upravlja u najboljem 
interesu Općine? 

Ono što je možda i najvažnije - osim nači-
na provedbe natječaja i mizernog iznosa 
naknade za zakup zemljišta, a uz još mizer-
niju obvezu ulaganja od samo 35.000 kuna 
godišnje, jest činjenica na koju su upozorili 
i revizori, a riječ je o potpuno nelogičnom 
postupku Općine što je bio prakticiran do 
lipnja 2013. i promjene lokalne vlasti. Naime, 
prihod od naknade za zakup kampirališta 
Općina je ulagala u kampiralište. Na taj na-
čin Općina je zapravo pomagala zakupniku 
da ostvaruje veću dobit, a zakidala je svoje 
stanovnike za taj prihod. Dakle, Općina je 
imala i oportunitetni trošak, odnosno trošak 
izgubljene koristi što ju je mogla ostvariti da 
je te prihode ulagala u neke druge projekte. 
Također, potrebno je napomenuti i trošak sati 
rada zaposlenika Općine koji su pripremali 
zaključke, odnosno odluke što su podloga 
takvim ulaganjima, izrađivali troškovnike, pri-
kupljali ponude, razgovarali s dobavljačima, 
kontrolirali radove, plaćali račune i obavljali 
ostale poslove u svoje radno vrijeme za koje 
su plaćeni iz općinskog Proračuna, odnosno 
iz džepova stanovnika. Svaki stanovnik s pra-
vom može postaviti pitanje zašto se njegov 
novac, namijenjen općedruštvenoj koristi, 
uložio u povećanje dobiti privatnog biznisa. 
Ja nemam suvisao odgovor na to. 

* Kako će završiti priča s kampiralištem?
- Jedini način na koji može završiti je onaj 
koji je u potpunom skladu sa zakonima 
Republike Hrvatske. Općina Omišalj kao 

DINA-NAJTUŽNIJA OMIŠALJSKA PRIČA

* Najtužnija omišaljska priča je ona o DINA Petrokemiji. Tri-
deset i tri neisplaćene plaće, prestanak proizvodnje, a sada 
i postojanja, dva samoubojstva radnika, po život opasne 
kemikalije...
- Da, apsolutno! DINA Petrokemija je doista pravi primjer u 
kojem se čovjek osjeti potpuno nemoćan, podcijenjen, omalo-
važen, obezvrijeđen... Možete li zamisliti situaciju u kojoj ti tri 
godine netko iz tjedna u tjedan daje oprečne informacije o tvojoj 
egzistenciji? Psihičko maltretiranje što su ga pretrpili radnici Dine 
u smislu da im se konstantno na kapaljku davala nada o ulasku 
investitora i pokretanje proizvodnje, a zatim se taj ulazak, potpi-
sivanje predstečajne nagodbe, sklapanje ugovora, isplata dijela 
plaća i sve ostalo odgađalo za „onaj idući ponedjeljak“, „idući 
utorak“, „drugi tjedan“, „za tri dana“, „idući mjesec“ i tako unedo-
gled. Očigledno sve u cilju da sami odustanu i daju otkaz, čime 
bi izgubili pravo na otpremninu i sve što ih zakonom pripada. 
Opasne kemikalije su drugi dio priče. To je odgovornost državnih 
institucija, nadležnih inspekcija. Kako je moguće da sve do kraja 
veljače 2015. godine postrojenje što nema sve potrebne ateste, 
u kojem su uskladištene velike količine opasnih kemikalija u nea-
testiranim spremnicima, a nije čuvano od ometanja trećih osoba, 
prođe inspekcijski nadzor? Kako je moguće da do kraja veljače 
2015. godine opasne kemikalije što se ne koriste u proizvodnji jer 
proizvodnje nema ne bivaju po inspekcijskom nadzoru progla-
šene opasnim otpadom? Kako je moguće da Ministarstvo zaštite 

okoliša već dva mjeseca, ususret turističkoj sezoni, unatoč 
negativnom inspekcijskom izvješću, ne reagira na zahtjev DINA 
Petrokemije o uklanjanju opasnog otpada? 

* U slučaju Dine u potpunosti je zatajila država i sve njezine 
mjerodavne institucije i službe.
- Prema mojem mišljenju- točno. Od Ministarstva gospodarstva, 
Ministarstva zaštite okoliša i prirode do Ministarstva pravosuđa. 

* Manevarski Vam je prostor skučen, ali što može Općina u 
slučaju Dinaša-stanovnika Omišlja?
- Sve što Općina može, Općina čini i činit će. Osim konstantnih 
pisanih i usmenih apela mjerodavnim ministarstvima i državnim 
institucijama za rješavanje svih problema oko DINA Petrokemije 
što se podrazumijevaju, Općina se trudi pronaći način na koji 
može pomoći zaposlenicima te tvrtke. Na žalost, mogućnosti su 
nam uvelike ograničene činjenicom da se ti iscrpljeni ljudi tretiraju 
kao zaposleni i nemaju pravo na pomoć po Zakonu o socijalnoj 
skrbi. Potaknuti upravo njihovom teškom situacijom, pribjegli smo 
nekim strukturnim mjerama, a uz činjenicu da su ti radnici roditelji 
učenika i studenata, proširili smo krug studentskih stipendija, u 
potpunosti smo preuzeli prijevozne troškove učenika, blagdan-
skim poklon-bonovima obuhvatili smo i zaposlenike DINA Petro-
kemije. Posljednji primjer doprinosa ove Općine jest da smo Pri-
morsko-goransku županiju upoznali s našim prijedlogom modela 
uspostave nadzora nad opasnim kemikalijama na postrojenju 
Dine, što je Županija ekspresno i primijenila te osigurala njegovo 
financiranje. Danas, zahvaljujući Primorsko-goranskoj županiji, 
Dinu nadziru vatrogasci i procesni operateri, redom Dinaši koji za 
taj nadzor dobivaju kakvu-takvu naknadu. 

DRŽAVA JE ZAKAZALA
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Ako mislite na osnivanje matične škole, to 
je rezultat intenzivne suradnje s Primor-
sko-goranskom županijom. Uz zakonsko 
uporište, argumente i upornost, rezul-
tat nije mogao izostati. Župan i županij-
ski Upravni odjel za odgoj i obrazovanje 
odradili su velik posao s Ministarstvom 
obrazovanja, a mi se možemo radovati 
uspjehu. Djeca će napokon imati uvjete 
kakve zaslužuju.

Kampiralište kao poligon 
korupcije na svim razinama
*Omišaljsku javnost već mjesecima intrigira 
situacija oko kampirališta Pušća i, unatoč 
Vašim nadanjima, spor s bivšim zakupni-
kom još nije riješen. Zašto?
- Pa dosta je i u ovom glasilu, ali i u drugim 
javnim medijima rečeno na tu temu. Zašto 
spor nije riješen? I ja to pitam nadležne 
institucije. Možete li zamisliti da iznajmite 
nekretninu, istekne vam ugovor, a vi i dalje 
ostanete unutra, koristite je, zarađujete i 
nikome ništa? To se može samo u korum-
piranoj zemlji. 

* Dojam je da se u tom sporu na Vas vršio 
vrlo velik i sveobuhvatan pritisak brojnih 
institucija, ustanova, udruženja, pojedi-
naca... Sve u zaštiti općinskih ili interesa 
pojedinaca?
- Od trenutka isteka ugovora i najave 
zakonitog raspisivanja natječaja, postala 
sam interesantna brojnim dionicima koje 



1111

vlasnik kampirališta raspisat će natječaj na 
kojem će biti odabran najbolji ponuditelj, 
a koji će, osim zakona Republike Hrvatske, 
morati poštivati i odluke Općinskog vijeća 
Općine Omišalj, a, između ostaloga, i Ur-
banistički plan uređenja kampirališta Pušća.

Imamo sve pa i naše Rome
* Koje su to komparativne prednosti Omišlja, 
s kojim razvojnim resursima Omišalj raspo-
laže, odnosno na kojim bi se pretpostavka-
ma trebao temeljiti njegov budući razvoj?
- Omišalj ima nekoliko prednosti u odno-
su na cijeli otok, ali i šire okruženje. Prije 
svega, to je blizina kopna i izuzetno dobra 
prometna povezanost, ponajprije cestov-
nim putem. Iz Omišlja ste za 20 minuta u 
središtu Rijeke. Omišalj je, nadalje, prva op-
ćina na otoku Krku, odmah iza grada Krka, 
prema stupnju obrazovanosti stanovništva. 
Omišalj je i strateški prostor Republike Hr-
vatske kada govorimoo energetskoj politici 
i razvoju. Omišalj je jedna od najbogatijih 
općina što se povijesno-kulturnih resursa i 
njihovoga turističkog potencijala tiče. Sve su 
to prostorne i resursne pretpostavke kojima 
se može rijetko koja općina pohvaliti. U slo-
bodnim prilikama volim reći da naša općina 
ustvari ima sve. Trudit ćemo se to iskoristiti 
u interesu njezinog razvoja i dobrobiti naših 
stanovnika. Nadam se da će se i gospodar-
ska kretanja u državi okrenuti nabolje pa da 
napokon dobijemo pravu šansu realizirati 
naše potencijale. Mi ćemo do tada brusiti 
preduvjete.

* Jedna od specifičnosti Omišlja je i romsko 
naselje. Predstavlja li njihov način života ika-
kav problem mjestu, kako su se i koliko Romi 
uklopili u sredinu u kojoj žive te planirate li i 
kako u budućnosti njihovo naselje urbaniziri-
rati, a njegovim stanovnicima stvoriti huma-
nije uvjete za življenje?
- Romsko naselje je integrativni dio Omišlja 
više od stotinu godina, a stanovnici i insti-
tucije što djeluju u Omišlju i na otoku: ško-
la, vrtić, Crkva, Općina, Centar za socijalnu 
skrb, Komunalno društvo Ponikve..., čitavo 
vrijeme čine sve kako bi se žitelji tog naselja 
asimilirali u ovu sredinu, naravno, poštujući 
tradicijske, moralne i kulturološke vrijedno-
sti Omišlja i Omišljana. Velikim dijelom su 
to i uspjeli. Njihov način života, kao i način 
života svih ostalih stanovnika u Omišlju, 
poštuje se dok god je u skladu sa zakon-
skom regulativom i općinskim procedura-
ma, dobrosusjedskim odnosima i nepisa-
nim pravilima civilizacijskog napretka. Baš 
kao i kad je riječ o bilo kojem drugom na-
selju na našem području. Stanovnici rom-
skog naselja u Omišlju, kada se o općinskoj 
nadležnosti radi, imaju apsolutno sva prava 
i obveze što ih imaju i stanovnici svih dru-
gih naselja. Urbanizacija naselja, infrastruk-
turna opremljenost i uz nju vezani humaniji 
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uvjeti o kojima me pitate nisu u nadležnosti 
Općine već vlasnika čestica na kojima se to 
naselje nalazi. Dužnost je Općine svim svo-
jim stanovnicima omogućiti jednaka prava 
i obveze, sukladno općinskom Proračunu i 
razvojnim programima.

Svakom mogu pogledati u oči i 
reći- NE
* Mislite li da ste dokazali kako politika i 
izvršna vlast nisu prljav posao, a upravo ste 
to najavili sjedajući na načelnički stolac?
- Tvrdila sam i tvrdim da ću svojim radom 
dokazati da politika ne mora biti prljava.
Već danas mogu to potkrijepiti pisanom 
dokumentacijom. Prečesto se sjetim ove 
svoje tvrdnje i dvojim oko njezine realnosti. 
Međutim, unatoč pokušajima raznih poje-
dinaca da popustim najsitnijim interesima, 
do danas uspijevam eliminirati svaku takvu 
mogućnost. Znam da to nije popularno 
kod mnogih, ali na početku ovog mandata 
takvo smo stajalište zauzeli svi koji partici-
piramo s većinom u izvršnoj i predstavnič-
koj vlasti. Javnost mora shvatiti da je došao 
kraj skupljanju političkih bodova činjenjem 
manjih ili većih usluga, pogodovanjima, 
zatvaranjem očiju na procedure i propise, 
ignoriranjem nepravilnosti. Takvi mi bodo-
vi ne trebaju! Uvjerena sam da se s takvim 
mojim shvaćanjem i promišljanjem ovoga 
posla slažu i moji kolege iz predstavničke 
vlasti.
Međutim, ono s čime se moramo nositi na 
ovoj dužnosti, izvršnoj ili predstavničkoj, 
je odgovornost u donošenju odluka. Čak 
i kada se osobno ne slažeš s odlukom što 
je kao odgovorna osoba moraš potpisati. 
Pravi primjer je ona što sam je potpisala 
kao predsjednica Turističke zajednice otoka 
Krka, a vezano uz imenovanje osobe koja 
ne zadovoljava formalne uvjete za imeno-
vanje na mjesto direktora Turističke zajed-
nice. Kao jedina članica Turističkog vijeća 
koja se toj odluci protivila, na kraju sam je 
jednostavno morala potpisati jer odluke 
Turističkog vijeća potpisuje predsjednica, 
a to sam tada bila upravo ja. Podjednaku 
odgovornost ima i predsjednik Općinskog 
vijeća. Slagao se on osobno s nekom od-
lukom Vijeća ili ne, nitko je drugi ne može 
potpisati osim predsjednika. Mala je utjeha 
da u takvim slučajevima postoje zapisnici 
sa sjednica pa je vidljivo tko je podržao od-
luku, a tko nije. Ipak, ovu poziciju ne može-
mo nazvati prljavom ili nezakonitom, ali je 
ona u najmanju ruku vrlo nezahvalna.

* Danas možete objektivnije procijeniti- je li 
politika uistinu prljav posao i jeste li prljavšti-
nu osjetili na svojoj koži u ove dvije godine? 
- Jest, politika je prljav posao, ali samo ako 
ga kao takvog prihvatiš. Svjesna sam da 
jedno jedino popuštanje pred „prljavim“ 
poslom dovodi do domino efekta, pa sam 

iz tog razloga radikalno kruta kada je o po-
štivanju zakona riječ. Ma koliko oni bili ogra-
ničavajući čimbenik u smislu efikasnosti, 
logike, pravednosti i slično, zakon je zakon 
i druge opcije za mene nema. Već se pre-
više puta pokazalo da je moja sreća i velika 
prednost što nemam privatni biznis, što ne 
ovisim niokome osim o svojim roditeljima 
koji su iz radničke klase i žive od rada, što 
vjerujem u obrazovanje, a ne u onu „ruka 
ruku mije“ i što nikome nisam dužna uslugu 
pa svakome mogu pogledati u oči i jasno i 
glasno reći „Ne!“ na svaki pokušaj kršenja 
zakonskih propisa. Namjeravam zadržati ta-
kvu svoju poziciju.

Bez lažnih obećanja
* I za kraj, kako u skučenim proračunskim 
uvjetima namiriti sve potrebe svih koji 
vape za novcima iz općinske kase? Kako 
zadovoljiti sve?
- To je nemoguće. Potrebe su daleko veće 
nego li su proračunske mogućnosti Općine 
Omišalj. Radili smo jednu takvu procjenu, a 
rezultat je bio da bi nam za zadovoljavanje 
svih tih potreba bio potreban oko 15 miliju-
na kuna veći Proračun od ovoga današnjeg. 
S 15 milijuna kuna više izgradili bismo i as-
faltirali sve pristupne ceste s nogostupima, 
oborinskom odvodnjom i javnom rasvje-
tom, realizirali bismo nove ili popravili po-
stojeće društvene objekte, sve bi udruge i 
sportski klubovi dobili daleko više novaca za 
svoje aktivnosti, čistilo bi se i kosilo dano-
noćno, a ljeto bi obilovalo feštama. Među-
tim, proračun se mora realno planirati. Sve 
što se učini mora se i platiti u zakonskom 
roku. Svaki izvor prihoda mora se trošiti za 
strogo određenu namjenu. Stanovnike se 
ne smije obmanjivati obećanim projektima 
koje ne možete izvršiti jer novac ne pada s 
neba. Dakle, moraju se složiti prioriteti, mora 
se iskoristiti svaki povoljan politički trenutak, 
svaka prilika da se u Omišalj i Njivice donesu 
sredstva iz vanjskih izvora. S druge strane, 
mora se pokušati skratiti trošak za svaku 
kunu koju je moguće skratiti, ma kako ona 
malo doprinijela ukupnoj uštedi. To je os-
nova planiranja i izvršenja proračuna danas. 
Stanovnici Omišlja i Njivica su u ove dvije 
godine pokazali da su izuzetno tolerantni, 
izuzetno strpljivi i da razumiju u kakvim 
okolnostima živimo. Pokazuju podršku svim 
našim projektima, razumiju da ne smijemo 
čekati niti odgađati gradnju iako ona kači 
predsezonu i oni trpe štete zbog svojih turi-
sta. Naime, jedno odgađanje projekta u ve-
ćini slučajeva znači da tog projekta neće ni 
biti, posebno kada se radi o vanjskim izvo-
rima financiranja. Zbog toga velike napore 
ulažemo upravo u to da osiguramo vanjsku 
pomoć, objeručke uzimamo sve što nam se 
ponudi. Naši stanovnici to zaslužuju i zato 
nas izuzetno veseli svaka „nažicana“ kuna.

E.M.
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NOVA MARKETINŠKA STRATEGIJA RAZVOJA TURIZMA

Početak srpnja je označio ulazak u 
samo srce turističke sezone. I Omišalj 
ga, kao i čitav hrvatski Jadran uostalom, 
uvijek očekuje s nestrpljenjem i s nadom  
jer turizam i jest jedna od glavnih gospo-
darskih uzdanica, a na Zlatnom otoku on 
je već desetljećima i zlatni rudnik.
Omišalj u novu sezonu, međutim, ulazi i s 
novom Marketinškom strategijom turizma 
donesenom za sljedeće trogodišnje raz-
doblje. Pri njezinu stvaranju uzeti su u ob-
zir i aktualno stanje, mnoge komparativne 
prednosti  Njivica i Omišlja, ali i njihove 
slabe strane, nove mogućnosti što se nude 
i stoje na raspolaganju pa su predložene 
kratkoročne, jednogodišnje, srednjoročne, 
za tri godine, i dugoročne, petogodišnje 
akcije i mjere što će ih Turistička zajednica 
i Općina Omišalj poduzeti sa svrhom po-
boljšanja kvalitete turističke ponude. Treba 
znati da svjetski turistički trendovi predvi-
đaju velik globalni uzlet turizma, a Svjetska 
turistička organizacija (WTO) procjenjuje 
da će svijetom do 2020. godine putovati 
čak milijarda i pol ljudi.

BOGATIJI KULTURNI, ENO I 
GASTRO TURIZAM
Omišaljska Marketinška strategija turiz-
ma uvodno konstatira da je za turistička 
odredišta, pa tako i za Njivice i Omišalj, 
potrebno ponuditi ono nešto više od 
mora i sunca i da se porast turističkog 
prometa može dosegnuti isključivo kon-
stantnim nadopunjavanjem i obogaćiva-
njem turističke ponude. Stoga Strategija 
predlaže razvoj i komercijalizaciju niza 
novih, konkurentnih turističkih doživljaja 
što, između ostaloga, uključuju bogatiji 
kulturni, eno i gastro turizam.
Što se marketinških ciljeva tiče, naglašena 
je dostupnost usluga u pred i posezoni, 
razvoj novih turističkih proizvoda, poput 
kulture, gastro ponude, sporta i rekreaci-
je, wellnesa... Kako bi došlo do povećane 
osobne potrošnje gostiju, Strategija ističe 
nužnost ujednačavanja kvalitete privat-
nog smještaja, kreiranje dodatnih sadr-
žaja hotelskog smještaja, jačanje kvalitete 
dodatne ponude i, na koncu, jačanje po-

nude na sekun-
darnim tržištima.
Plan aktivnosti 
Strategija dijeli na 
četiri cjeline: smještaj, 
općinsku infrastrukturu 
i investicije, marketinške 
komunikacije te proizvode.
Primjerice, u kratkom, jednogo-
dišnjem razdoblju plan aktivnosti 
predlaže organizaciju i realizaciju te-
matskih plaža pa tako, između ostaloga, 
predviđa opremanje plaže za pse (Kijac), 
uređenje dječje plaže, ali i plaže za parove 
i mlade. Uz to, Strategija predviđa i uređe-
nje dodatnih dječjih igrališta i osmišljavanje 
dječjih radionica u Njivicama te organizira-
nje natjecanja u orjentacijskom trčanju.

DODATAN ISKORAK U SVIM 
SEGMENTIMA
Što se, pak, infrastruktrunih projekata i 
investicija u srednjoročnom razdoblju 
tiče, u planu je uređenje i promicanje 
šetnice u Njivicama, povećanje broja par-
kirnih mjesta, uređenje prilazne ceste Nji-
vicama, povećanje plažnih prostora kao i 
temeljito uređenje kampa u Pušći.
U segmentu eno i gastro turizma pred-
viđeno je organiziranje otočnog slow 
food  festivala autohtone krčke i uopće 
primorske hrane i pića, a događaj bi pra-
tilo objavljivanje omišaljske food brošure 
s receptima, radnog naziva “Kuhinja naših 
mamica” te organizaciju Škole primorske 
kuhinje što bi uključila edukaciju ugosti-
telja o autohtonoj kuhinji.
I kulturni bi turizam doživio promjene, 
a zasluge za to pripale bi i organizaciji 
filmskog festavala u Omišlju i tematskim 
obilascima Omišlja u pratnji educiranih 
vodiča.

naprijed
KORAK 

Strategija definira viziju Omišlja do 2020. 
godine prema kojoj će to mjesto biti pre-
poznatljivo turističko odredište što razvija 
prostorno uravnotežen i održiv turizam. 
Sukladno tome, gostima će se za ljetnih 
mjeseci nuditi miran odmor u Njivicama 
kombiniran s kulturnim turizmom Omišlja, 
a pred i posezonski motivi dolaska gostiju 
bit će sport i rekreacija, wellness, zdrav-
stvena te gastronomska ponuda. Isto 
tako, Omišalj će postati odredi-
šte i mladih i turista treće ži-
votne dobi, a jedan će hotel 
raditi svih 12 mjeseci u godi-
ni. Osim po očuvanoj priro-
di i tradicijskom ambijentu, 
Omišalj će biti prepoznat i 
po sezonski prilagođenoj, 
raznovrsnoj ponudi: opu-
štanju, istraživanju gastro 
užitaka i uživanju u kultur-
noj i povijesnoj baštini te 
nedirnutoj prirodi, a gost 
će imati priliku prepustiti 
se doživljaju mira i mora, 
iskonske autentičnosti i 
zdravog života.

E.M.

Omišalj i Njivice nude smještaj za nešto više od 8000 
gostiju, a smještajni su kapaciteti gotovo pravil-
no raspoređeni u sve tri vrste smještaja. Privatni 
iznajmljivači tako na raspolaganju imaju oko 3000 
kreveta, kampovi otprilike 2800, a hoteli oko 2400 
smještajnih jedinica.
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KATICA JAKOVČIĆ, DIREKTORICA TURISTIČKE 
ZAJEDNICE OPĆINE OMIŠALJ

LJEPOTA UVIJEK POBJEđUJE
Omišalj jest i može biti i 
industrijsko i turističko 
središte, a već godinama to 

dokazuju i brojke. Međutim, 
više od same statistike znače 

nam naši gosti koji se, unatoč 
postojanju industrije, dive či-

stoći i kvaliteti našega mora. 
Na kraju, nije li dokaz 

toj tvrdnji činjeni-
ca da je i plaža 
Pesja nositelj 
Plave zastave 
za iznimnu 
kvalitetu i 
čistoću mora, 
jasna je i 
nedvosmisle-
na direktori-
ca Turističke 
zajednice 
Općine Omi-
šalj Katica 
Jakovčić 
kada joj 

postavite pitanje mogu 
li industrija i turizam 
živjeti u skladnom 
suživotu. Golemi 
rezervoari što strše s 
priobalja, istina, mogu 
predstavljati svojevrsnu 
vizualnu barijeru, ali 
u okršaju s ljepotom, 

čistoćom i atraktivnošću 
prirode, kad se izoštri 

realan i objektivan pogled, 
rezultat je samo jedan- lje-

pota pobjeđuje!
Promišljajući turizam kao 

stratešku gospodarsku djelatnost 
u Omišlju i Njivicama, Jakovčić će 

zaključiti kako kulturni i izletnički tu-
rizam s jedne, a bogata ljetna ponuda 
s druge strane ustvari predstavljaju 
dobitnu turističku kombinaciju Omi-
šlja i Njivica.

OMIŠLJANI  DAJU MAKSIMUM
- Znate, vjerojatno svjesni tog, uvjetno 
rečeno, hendikepa što ga industrija 
predstavlja, omišaljski turistički radnici, 
a posebno privatni iznajmljivači još 
više zapnu i dodatno se trude opleme-
niti svoje prostore, ponuditi dodatan 
sadržaj, biti još bolji domaćini kako bi 
svojim gostima pružili maksimum. I 
zbog toga nam se naši gosti redovito 
vraćaju, neki i više od trideset godina. 
Svi koji nam dođu iznad svega cijene 
savršeni, onaj istinski i iskonski mir što 
ga kod nas mogu doživjeti, opuštenost 
i sigurnost. Naše odredište nije ono ti-
pično prenapučeno i kao takvi smo vrlo 
zahvalni za razvoj obiteljskog turizma. 
Ustvari, mi stremimo postati obiteljsko 
turističko središte otoka u kojemu će 
zadovoljstvo boravkom u njemu pro-
naći pripadnici srednje i starije životne 
dobi iz evropskih i svjetskih gradova. 
Dakako, ne znači to da ne želimo i da 
se ne trudimo biti primamljivi i mladim 
gostima, ali činjenica jest da Omišalj 
nije meka za mlađu populaciju, rekla je 
Jakovčić pritom ističući da mjesto Omi-
šalj ustvari i treba dodatno profilirati 
kao odredište izletničkog turizma pa i 
za mlade, posebno školski uzrast. Nji-
ma, međutim, treba ponuditi i dodatne 
zabavne, sportske i rekreacijske sadrža-
je i na moru i na kopnu, dodala je.
- Istodobno, maksimalno moramo kori-
stiti našu iznimno bogatu kulturnu i po-

vijesnu baštinu i upravo u tom segmentu 
ulažemo maksimalne napore. U tom smi-
slu smo učinili značajan iskorak u orga-
nizaciji naše Antičke večeri što će ovoga 
srpnja (17. i 18., op.a.) doživjeti mnoge 
preinake. Trajat će dvije večeri, odnosno 
dva dana tijekom kojih će svi zainteresira-
ni uživati u vrlo bogatom i raznovrsnom 
programu i šarolikoj ponudi kojom ćemo 
maksimalno pokušati približiti život sta-
roga Rima u našem kraju. Sigurna sam da 
će mnogima biti interesantno sve ono što 
smo im pripremili ove godine, najavila je 
direktorica TZ-a pa nastavila da Omišalj 
treba predstavljati kao svojevrsni labirint 
povijesti sa svojih nekoliko kulturno-po-
vijesnih zdanja te sa svojim vidikovcima, 
kulom, crkvom...

SADRŽAJ BOGATITI 
MANIFESTACIJAMA
Svjesna je, rekla je, da kao odredište Omi-
šalj i Njivice imaju još značajnog prostora 
za razvoj sportskog turizma i s već posto-
jećim teniskim terenima, nogometnim 
igralištem ili zaljevom iznimno pogodnim 
za jedriličare i veslače, ali i nekim mogu-
ćim budućim sportskim objektima.
Kao i drugdje, prostora za nemali 
napredak nudi se u pred i posezoni, 
a njega se da puniti organizacijom 
dodatnih sadržaja, što se u Turističkoj 
zajednici i trude. Nekoliko je manifesta-
cija kojima se pokušava ojačati omi-
šaljski turistički kapacitet izvan špice 
sezone, ali i niz manifestacija u najjačim 
turističkim mjesecima: Bljak festival, 
Festival pučkog teatra, Stomorina, eko 
sajmovi, KReKo, razni tematski gastro 
vikendi, brojne ribarske i pučke fešte, 
već spomenute Antičke večeri...
One željne aktivnijeg odmora, pak, 
ovdje očekuju kilometri i kilometri ure-
đenih pješačkih i više od sto kilometara 
uređenih biciklističkih staza što su pre-
poznatljive po svojim imenima kojima 
se dodatno naglašava egzotika i čarolija 
prirode čitavog kraja, a riječ je o stazama 
ciklama, orhideja, origana i kadulje.
- Temeljna su dva turistička tržišta kojima 
smo okrenuti: bavarsko sa središtem u 
Minhenu i ono skandinavsko sa Štokhol-
mom u središtu pozornosti. Sasvim 
sigurno, od velikog značaja je i postojanje 
zračne luke na području naše općine. Ono 
nas drastično približava svim zaintere-
siranim gostima, ali nudi Omišalj i kao 
odredište u koje turisti rado svrate dan 
poslije slijetanja ili dan-dva prije povratka 
u svoje zemlje. Neki od njih kasnije nam 
dođu i kao standardni višednevni gosti, 
zaključila je Jakovčić.

E.M.
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RASCVJETANI VRTOVI I BALKONI U SLUŽBI TURIZMA
Turistička zajednica Općine Omišalji ove je godine sredinom travnja organizirala dvod-
nevni sajam cvijeća tijekom kojega su mještani Omišlja i Njivica po pristupačnim cije-
nama mogli kupiti sadnice za svoje vrtove i balkone ili samo uživati u cvjetnoj rapsodiji, 
bojama i mirisima što su se širili omišaljskim spomen-parkom i njivičkom Placom. Na 
sajmu su sudjelovala po dva izlagača, odnosno rasadnika s bogatom ponudom ukra-
snog i balkonskog cvijeća, trajnica, ljetnih sadnica, lončanica, listopadnih grmova te 
začinskog i ljekovitog bilja, kao i sadnica rajčice, paprike i ostaloga sezonskog povrća.
Mali sajam cvijeća održava se već nekoliko godina ususret turističkoj sezoni, uz želju 
organizatora da se urede i uljepšaju zelene površine i privatni posjedi kako bi mjesto 
izgledalo što ljepše i ugodnije za boravak domaćina i gostiju. Spomenimo i da je 
TZO Omišalj darovala sadnice dječjim vrtićima u Omišlju i Njivicama koje su zatim 
mališani iskoristili u svojim vrtnim radionicama.

E.Č.

Cvijeće za svačiji ukus

Izvrstan odaziv iznajmljivača na informativno-edukativni skup

EDUKACIJE ZA SVE TURISTIČKE DJELATNIKE  
I IZNAJMLJIVAČE
U sklopu priprema za turističku sezo-
nu, Turistička zajednica Općine Omišalj 
organizirala je dvije edukacije - prva je 
bila namijenjena svim radnicima u tu-
rizmu, a druga ciljano iznajmljivačima s 
područja općine Omišalj. 
O prvoj, održanoj 16. travnja u hotelu Beli 
kamik u Njivicama, su obaviještene sve 
hotelske kuće, restorani, trgovine, turistič-
ke agencije i iznajmljivači s područja opći-
ne, a odazvalo se njih 40-ak. Razgovaralo 
se o kvaliteti usluge - kako pružiti vrhun-
sku uslugu i kako se razlikovati od drugih, 
o dodatnoj prodaji u svim turističkim se-
gmentima, a puno su pomogle i vježbe za 
dobru komunikaciju s gostima. Edukaciju 
je provodila agencija Heraklea s kojom TZ 
već nekoliko godina provodi projekt taj-
noga gosta koji provjerava kvalitetu uslu-
ge u hotelima, restoranima, kampovima, 
ugostiteljskim objektima, trgovinama i 
objektima ostalih uslužnih djelatnosti. Na 
taj se način nastoji doći do vjerodostoj-
nih rezultata o kvaliteti usluge, a turistički 
radnici dobivaju povratnu informaciju o 
svojim ocjenama. 

Edukativno-informativni skup, održan 7. 
svibnja u hotelu Adriatic, okupio je soli-
dan broj iznajmljivača s područja općine 
Omišalj. O iznajmljivanju u domaćinstvu, 
obvezi plaćanja boravišnih pristojbi, ro-
kovima plaćanja i nadležnosti Carinske 
uprave, o plaćanju Turističke članarine za 
samostalne iznajmljivače, RTV pretplati i 
formiranju cijena govorio je Nedo Pinezić, 
predsjednik Zajednice obiteljskog turizma 
HGK. Marina Pavelić, voditeljica projekta 
Kvarner Family pri TZ Kvarnera, govorila je 
o spomenutom projektu, fotograf Srđan 
Hulak osvrnuo se na važnost web stranice 
iznajmljivača, a Jasminka Šajnović je pre-
zentirala izradu eko-sapuna što, kao mali 
znak pažnje, gostu može puno značiti.
– Ove edukacije organiziramo s ciljem 
poboljšanja usluga, ali i da čujemo naše 
iznajmljivače, da pitaju sve što im je ne-
poznato i da pokušaju unaprijediti svoju 
poziciju na tržištu. Pokazale su se vrlo ko-
risnima pa ćemo s njima nastaviti i iduće 
godine, izjavila je direktorica TZO Omišalj 
Katica Jakovčić.

E.Č.

Tri KReKo vikenda

POŠTUJUĆI 
Od ekoloških akcija do KreKa, ovogodišnji 
svibanj bio je u potpunosti posvećen pri-
rodi. Tradicionalna, peta po redu ekološka i 
gastro manifestacija ove je godine održana 
pod motom Poštujući prirodu. Organizator, 
Turistička zajednica Općine Omišalj, potru-
dio se da od tri tematske cjeline i KReKo vi-

PRIRODU

kenda svatko pronađe nešto za sebe, a mo-
glo se birati između edukativnih, zabavnih i 
gastronomskih događanja.
KReKo je počeo prvoga vikenda u svibnju i 
u Njivicama okupio ljubitelje šparoga i mla-
doga sira. Drugi gastro vikend održan je 
16. svibnja u Omišlju, a tema je bila mlada 
janjetina. Na omišaljskoj su Placi posjetite-
lji uživali u bogatoj gastro ponudi i janjetini 
„na sto načina“: pečenoj, pod pekom, u ja-
njećem gulašu sa šurlicama i makarunima... 
a zasladili su se tradicionalnim delicijama - 
fritama i kroštulama. 
U sklopu edukativnih radionica, Jasminka 
Šajnović održala je predavanje o izradi eko 
sapuna, a KReKo se, kao i dosad, družio i 
s najmlađima. Ekološka priča o čarobnom 
kraljevstvu u kojem je bistra voda najvaž-
niji eliksir života podučila je malene da je 
čista voda najvažnija u životu jer, zahvalju-
jući njoj, i zrak i zemlja ostaju čisti. Pred-
stava Zemlja čarolija MAK teatra održana 
je u DC-u Kijac 20. svibnja.
Manifestacija je zaključena posljednjim svi-
banjskim vikendom i feštom u znaku plave 
ribe. Bogata ponuda specijaliteta od plave 
ribe i školjaka izmamila je turiste i domaće 
na njivički lukobran gdje su se družili do 
kasnih sati. 
– Cilj je ove najveće ekološke i gastro ma-
nifestacije općine Omišalj poticati ekološ-
ke vrijednosti po kojima se Krk nadaleko 
prepoznaje te u djece i odraslih promicati 
zdravu društvenu okolinu i svijest o zašti-
ti životne sredine. Sve su tri gastro cjeline 
bile dobro posjećene i zadovoljni smo oda-
zivom, poručila je direktorica TZ Katica Ja-
kovčić, dodavši da ni varljivo svibanjsko vri-
jeme nije uspjelo pokvariti dobar štimung. 

E.Č.

Janjeći gulaš i makaruni 
za prste polizat

Janjeći gulaš i makaruni 
za prste polizat
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KOMUNALNE AKCIJE

KAD SE VELIKE I MALE RUKE SLOŽE

ZELENA ČISTKA  
- jedan dan za čisti okoliš
Projekt Zelena čistka, kao dio globalnog po-
kreta „Let’s do it!“,provodi se četvrtu godinu 
zaredom, a priključili su mu se i stanovnici 
općine Omišalj čišćenjem plaže Piškira u uvali 
Voz 25. travnja. Okupio je stotinjak Omišljana 
i Njivičara, članova brojnih općinskih udruga, 
mjesnih odbora, općinske vijećnike i radnike 
u izvršnoj vlasti. Svu potrebnu opremu za 
čišćenje je osigurala Općina Omišalj, a nakon 
napornog čišćenja, u suradnji s Hotelima Omi-
šalj organizirana je marenda za sve vrijedne 
volontere.
Zelena čistka je dio globalnog pokreta Let’s 
do it! što se provodi u 112 zemalja i okuplja 
građane i organizacije u jednodnevnoj akciji 
čišćenja divljih odlagališta otpada. Ideja je 
nastala u Estoniji 2008. godine, a cilj je bio u 
samo jednom danu ukloniti što veće količine 
ilegalno odloženog otpada. Vremenom je 
estonska inicijativa prerasla u globalni pokret 
te je do danas diljem svijeta organizirano 198 
akcija čišćenja u kojima je sudjelovalo preko 
11 milijuna volontera. 

K. Č.

ZAJEDNIČKIM SNAGAMA 
ZA ČIŠĆI I LJEPŠI KRAJ
Travanj i svibanj obilovali su na po-
dručju čitave općine komunalnim 
akcijama, a svoj obol čišćenju, far-
banju, uređivanju... jednom riječju, 
uljepšavanju Omišlja i Njivica dale 
su gotovo sve udruge što djeluju 
na njihovu području. Druga je to 
godina da se ovakve akcije organi-
ziraju, a u cilju što bolje pripreme i 
koordinacije s predstavnicima udru-
ga općinari su održali radni sastanak 
na kojemu su dogovorene lokacije i 
djelovanje. Općina je svima osigura-
la sredstva za „akcijašenje“ i okrepu, 
ali izrazila i zadovoljstvo činjenicom 
da se akcijama uljepšavanja pridruži-
la najšira zajednica s područja obaju 
mjesta.
Pohvale zaslužuju članovi: CB Radi-
oklub Krk, Auto-audio klub Omišalj, 
KU Omišjanski babani, KU Babani, 
KSRM Big OM, Ronilački klub Njivice, 
Udruženje antifašističkih boraca i an-
tifašista, ŠRD Zubatac, Udruga pčelara 
Kadulja, Armada Kijac, VK Glagoljaš, 
Udruga sopaca otoka Krka, Društvo za 
poljepšavanje Omišlja, Udruga Obitelj 
za mlade, NK OŠK, RK Omišalj i Klub 
mladih Omišalj.
Svi su oni vlastitim snagama odradili go-
lem posao: farbali betonske gljive i vaze 
na potezu od kružnog toka do crkve u 
Omišlju, čistili plažu Slivanjska, posta-
vili nadstrešnicu u DV Omišalj, mrežnu 
zaštitu od sunca da bi se vrtićarci mogli 
igrati u dvorištu, čistili lokacije Fortičina 
i Mirine, te plažu Selehovica, uredili spo-
men-park, čistili plažu Učka i teren oko 
starog hotela, uljepšali autobusnu stani-
cu u Kijcu, čistili podmorje u Uvali Pe-
sja i obližnju plažu, oslikavali posude za 
otpad, uređivali okoliš oko Društvenog 
centra Kijac te nogometnog terena u 
Pušći, čistili plažu od Kijca prema Ćufu...
Da i namlađi vole, poštuju i čuvaju svoj 
okoliš pokazali su svojim inicijativama 
i eko akcijama. Dječji vrtići u Omišlju i 
Njivicama, u sklopu Dana otvorenih vra-
ta, osmislili su tjedni program posvećen 
prirodi i ekološkim temama, a učenici 
nižih razreda PŠ Omišalj za Dan plane-
ta Zemlje organizirali su radnu akciju o 
kojoj je čitatelje Glasnika izvijestio jedan 
učenik.

Dragi čitaoci!

Učenici od 1. do 4. razreda u povodu Dana 

planeta Zemlje išli su čistiti prirodu. Postav-

ljali smo transparente protiv bacanja smeća i 

uništavanja prirode. Čistili smo plaže Jadran 

i Učka. Uživali smo u svježem zraku. Transpa-

rentima smo željeli potaknuti ljude da čuvaju 

okoliš.

Bilo je jako lijepo jer smo bili sretni što smo 

potakli ljude da čuvaju okoliš.

Deni Renko, 4. razred 

Učenici u akciji
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OBILJEŽEN DAN OPĆINE

SVE U SLUŽBI 

Od zore do noći
Duhovski utorek započeo je ranom zo-
rom, u 4 i 30 sati, okupljanjem mještana 
u župnoj crkvi te odlaskom u procesiji do 
mjesnoga groblja Sveti Duh. Nešto kasni-
je, položeni su vijenci i upaljene svijeće 
na posljednjim počivalištima Omišljana - 
mjesnom groblju, u spomen-parku Sveti 
Mikul i na Smitiru, a općinskoj načelnici 
i predsjedniku Vijeća pridružila se i dele-
gacija prijateljskoga grada Taglio di Po.
Vela maša, pjevana na staroslavenskom 
jeziku, okupila je velik broj vjernika i sve-
ćenika, a po prvi ju je puta predvodio krč-
ki biskup, mons. Ivica Petanjak. 

Drevni zavjetni blagdan Omi-
šljana, Duhovski utorek, kasni-
je preuzet i kao Dan Općine, i 
ove je godine proslavljen vi-
šednevnim slavljem te nizom 
duhovnih i svjetovnih manife-
stacija

– Moje riječi mogu samo pohvaliti sve što 
smo danas čuli i osjetili. Ja sam se osjećao 
kao da je ova crkva već ispunjena duhom 
i da više nema mjesta. Volio bih da se ova 
tradicija crkvenog pjevanja i ovo sklad-
no slavljenje nastavi, poručio je biskup u 
svom obraćanju vjernicima.
Središnji dio, pak, svakako je predstavljala 
Svečana akademija održana 26. svibnja na 
trgu Prikešte na koji se natiskalo mnoštvo 
mještanki i mještana, općinskih poglavara, 
ali i uglednih gostiju i uzvanika.
Čast da ih svih pozdravi pripala je pred-
sjedniku Općinskog vijeća Krešimiru Kra-
ljiću koji se tom prigodom osvrnuo na 

rad Vijeća, ali i na obaveze što stoje pred 
općinskim čelnicima.

Kraljić: „Radimo i radit ćemo!“
- Nizom akata u proteklih dvanaest mje-
seci omogućili smo daljnji razvoj i na-
predak općine: od donošenja prostor-
no-planske dokumentacije, poput UPU-a 
kampa i Sportskog područja Pušća i DPU-
a groblja, preko niza propisa iz komunal-
ne djelatnosti do ključnog dokumenta, 
Proračuna što osigurava iskorak u životu 
općine pa zahvaljujući tome imamo novi 
vrtić, gradi se tržnica, rekonstruirane su 
ulice Kralja Tomislava i Gromačine..., ista-

DALJNJEG 
RAZVOJA
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knuo je Kraljić pa dodao da gospodarski 
i sveukupni razvitak i jest temeljni cilj svih 
odgovornih.
- Posla je, međutim, pred nama mnoš-
tvo: poticati nove investicije, oplemeniti 
servisno-uslužnu zonu, a poduzetnicima 
i obrtnicima osigurati adekvatne mjere 
za daljnji rad. Krajnji zadatak svih nas je 
stvoriti uvjete za otvaranje novih radnih 
mjesta stanovništva Omišlja, zaključio je 
predsjednik Općinskog vijeća. Načelnica 
Mirela Ahmetović podsjetila je na kon-
kretne projekte što obilježavaju drugu 
godinu mandata aktualne vlasti.

Mnoštvo projekata
- Gotovo je privedena kraju najveća i 
najkompleksnija pojedinačna investicija 
Općine, gradnja dječjeg vrtića u koji će 
predstojeće jeseni krenuti stotinjak naše 
djece. Potom, upravo gradimo omišalj-
sku tržnicu pa će po njezinu završetku 
prostor, na kojemu je neorganizirano 
nuđena razna roba, biti organiziran, ure-
đen i oplemenjen, onakav kakav i priliči 
ovome mjestu, nabrajala je Ahmetović 
pa apostrofirala rekonstrukciju njivičkih 
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ulica Kralja Tomislava, tamošnju žilu ku-
cavicu što je predugo čekala svoj red i 
Gromačine, najdužu njivičku ulicu što je 
svojom važnošću, odnosno prihodima iz 
turističkih noćenja, davno zaslužila teme-
ljito preuređenje. Njivička će luka pred-
stojeće zime biti veliko gradilište, baš kao 
i Ribarska obala, najavila je. Spomenula 
je načelnica i da će Omišalj uskoro imati 
i reciklažno dvorište građevinskog otpa-
da, uređeno i prošireno groblje, institu-
cionaliziranu knjižnicu i društveni dom. 
Šlag svoga govora Ahmetović je ostavila 
za sam kraj.
- Majkama i očevima, svoj djeci i mla-
dima, ali i meni osobno poseban razlog 
za sreću jest činjenica da Omišalj na-
pokon ima školu. Svoju vlastitu matič-
nu osnovnu školu. Povijesni i kulturni, 
natalitetni, odnosno demografski, ra-
zvojni i sociološki argumenti, ali, iznad 
svega, golema želja svih nas, upornost 
i rad urodili su plodom i uspjeli smo se 
izboriti da našoj djeci, budućim genera-
cijama pružimo obrazovanje u uvjetima 
kakve Omišalj zaslužuje, zaključila je 
Ahmetović.

NIKOLI FABIJANIĆU NAGRADA 
ZA ŽIVOTNO DJELO
Najsvečaniji dio Akademije predstavlja-
la je dodjela općinskih nagrada, a odlu-
kom Odbora za javna priznanja nagradu 
za životno djelo ove je godine zaslužio 
Nikola Fabijanić i to za njegov izniman 
dugogodišnji doprinos promicanju kul-
ture, kulturnog stvaralaštva i njegovanje 
tradicijske baštine. Počasnim građaninom 
Omišlja, pak, proglašen je Giuseppe Cre-
paldi, nekadašnji načelnik bratske talijan-
ske općine Taglio di Po. Njemu je ta čast 
pripala zbog neizmjerne požrtvovnosti, 
upornosti i truda u očuvanju prijateljskih 
odnosa dviju općina te zbog iznimne po-
moći što ju je pružao žiteljima Omišlja u 
vrijeme Domovinskog rata.
Uz to, tijekom trajanja Svečane akademije 
omišaljskoj studentici poslijediplomskog 
studija Ladi Vukušić dodijeljena je op-
ćinska stipendija. Veliku općinsku sveča-
nost svojim su nastupima začinili sopci, 
pjevački zbor KUD-a “Ive Jurjević”, “Mići 
čekavčići”, ženska klapa “Mažurana” te 
članovi školskog zbora omišaljske škole.

E.M.
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OMIŠALJ IMA NOVOG BRATA

Zbratimili  
se Omišalj  
i Drenovci

Poslije općina 
Devinska Nova Ves i 

Taglio di Po, Omišalj ima još jednu 
bratsku općinu. Ovogodišnjem 
Danu općine jaki pečat nesumnjivo 
je udario događaj što se zbio uoči 
Svečane akademije- bratimljenje 
Omišlja i slavonske općine Dre-
novci. Svečanost je organizirana u 
općinskoj vijećnici, a prisustvovali 
su joj gosti iz Drenovaca te pred-
stavnici izvršne i predstavničke 
vlasti Omišlja.
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Dvadesetak sopaca, kantura  
i tencura poslijepodne je provelo  

na omišaljskoj Placi

Na sam Duhovski utorek, a poslije sve-
čane župne svete mise, na omišaljskoj 
je Placi već tradicionalno održan susret 
sopaca „Na tenko i debelo“. U organi-
zaciji KUD-a Ive Jurjević i Društva sopa-
ca otoka Krka otočni su se sopci susreli 
po šesti put, a pridružili su im se i kan-
turi i tencuri pa je poslijepodne, u oče-
kivanju svečane akademije, proteklo uz 
zvuk sopila i uz domaći kanet.

K. Č.

„NA TENKO I DEBELO“

- Više je 
razloga zbog 

čega smo se 
odlučili zbratimiti 

upravo s Drenov-
cima. S jedne strane, 

takva odluka bila je 
naša svojevrsna dužnost s 

obzirom na sve što je čitava 
Slavonija preživjela u Domovin-

skom ratu. S druge, Drenovci su po 
mnogočemu kompatibilni s našom 
općinom- i prema veličini, ali i prema 
razvojnim potencijalima što ih imaju 
obje. Pa kad se na kraju prisjetimo 
prošlogodišnje katastrofe što je zade-
sila to područje, odnosno poplave što 
je i Drenovcima nanijela goleme štete, 
nije bilo teško reći: “Želimo baš njih!”, 
rekao je uvodno vijećnik i predsjednik 
Odbora za međuopćinsku i međuna-
rodnu suradnju Vjeran Piršić.
Povelju o prijateljstvu potpisalo je po-
tom dvoje općinskih načelnika, Mirela 
Ahmetović u ime domaćina te Jakša 
Šestić iz Drenovaca.

- Iznimno sam zadovoljan zbog 
ovoga što se upravo dogodilo. 
Nadam se lijepoj, uspješnoj i 
dugoj suradnji, a posebno u cilju 
razvoja naših gospodarskih i druš-
tvenih odnosa. Nađimo zajednič-
ke interese i gradimo partnerske 
odnose u mnogim sferama života 
jer je pred nama zajednički put. 
Prijateljstvo se dugo gradi, ali 
gradi li se kvalitetno ono će 
potrajati na zadovoljstvo sviju, 
rekao je Jakšić tom zgodom, a 
Ahmetović potvrdila sve njegove 
riječi pa dodala kako ona i kolege 
joj osluškuju svoje sumještane pa 
znaju da su i oni oduševljeni ovim 
potezom.
- Potpuno sam sigurna da smo 
upravo potpisali zajedništvo što će 
biti i lijepo i korisno i dugotrajno. 
Načelniče, odlični ste!!! I znajte, 
poručili su Vam to i svi Omišljani 
koji su imali priliku upoznati Vas, 
poručila je Ahmetović.

E.M.
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NOVI MODEL UPRAVLJANJA LUKOM PESJA

Republika Hrvatska katastarskom je izmjerom odredila gra-
nice pomorskog dobra i sve unutar tih granica, bez obzira 
je li riječ o privatnom ili vlasništvu jedinica lokalne samou-
prave, upisano je na Republiku Hrvatsku i proglašeno op-
ćim dobrom. Sukladno novoj zakonskoj regulativi, odnosno 
izmjenom Zakona o pomorskom dobru i morskim lukama 
i omišaljska luka Pesja, što se nalazi na obalnom pojasu, 
doživjela je upravljačke, odnosno promjene u nadležnosti.
Komunalnim je vezovima u prethodnom razdoblju, naime, 
gospodarilo općinsko Komunalno društvo “Pesja-Nau-
tika“, a stupanjem na snagu spomenutih izmjena Zakona 
o pomorskom dobru i morskim lukama te mogućnosti 
više nema jer za to naprosto više ne postoji pravni temelj. 
Za upravljanje komunalnim vezovima prema zakonskim 
odredbama ne može biti dodijeljena koncesija već su one 
sada u isključivoj nadležnosti lučkih uprava.
Analogno svemu tome, poslije dvogodišnjega intenzivnog 
rada Općine na usklađenju prostorno-planskih dokume-
nata, a s prvenstvenim ciljem da se lokalnom stanovniš-
tvu omogući najpovoljniji i zakoniti način korištenja vezo-
va, valjalo je uspostaviti suradnju sa Županijskom lučkom 
upravom Krk što će u budućnosti upravljati komunalnim 
vezovima.
S druge strane, treba znati da je na takav, a ustvari i jedini 
zakoniti način Općina osigurala i zaštitila domicilno stanov-
ništvo od mogućih koncesionara koji bi postojeće komu-
nalne vezove mogli pretvoriti u komercijalne. Za komunal-
ne vezove u luci Pesja, dakle, straha nema!

E.M.

ZA KOMUNALNE 

ŽIVOT NA MORU

VEZOVE  
STRAHA NEMA

“NIČIJA ZEMLJA”

“PUŠĆA” 
NI NA NEBU 
Od posljednjeg broja Glasnika u kojemu smo se bavili kampi-
ralištem Pušća štošta se dogodilo, ali bez ikakva pravnog epi-
loga, Najavili smo tada skoru realizaciju, odnosno postupanje 
po rješenju o ovrsi i moguće prisilno iseljenje bivšeg zakupnika 
Zrinoslava Huljića i njegova obrta, ali se to do danas dogodilo 
nije. Razloga je više.
S jedne strane, Općinski sud u Rijeci odgodio je ročište radi ise-
ljenja, predviđeno u travnju, i odlučio da će naknadno riješiti o 
postupku što se, zbog duljeg bolovanja sutkinje, otegnulo do 
danas, ali je za očekivati da u kraćem razdoblju odluka u tom 
ovršnom postupku ipak bude donesena.
Ključna se stvar, međutim, dogodila uplitanjem Republike Hr-
vatske u čitav slučaj. I to zahtjevom da se ovrha proglasi ne-
dopuštenom jer RH, naime, smatra da je nekretnina na kojoj 
se kampiralište nalazi u državnom vlasništvu, a da je vlasništvo 
stekla Zakonom o poljoprivrednom zemljištu iz 1991. godine. 
Sukladno tom zahtjevu, država zahtjeva odgodu ovrhe dok ne 
bude donesena odluka je li ovrha nedopuštena.
U međuvremenu je Republika Hrvatska i pred Općinu Omišalj 
izašla sa zahtjevom, i to da za mirno rješenje spora pa predložila 
nagodbu kojom bi Općina priznala RH pravo vlasništva. Općina 
je, pak, sasvim očekivano, takvu mogućnost glatko odbila dr-
žeći da je zemljište njezino vlasništvo što ga je stekla temeljem 
Zakona o vlasništvu i drugim stvarnim pravima i to pretvorbom 
društvenog vlasništva, čiji je korisnik bila tadašnja Općina Krk, 
pa da je, dakle, u vlasništvu zakonito. Ili, jednostavnije, Općina 
drži da se pri rješavanju statusa sporne nekretnine na kojoj je 
smješteno kampiralište ne može primijeniti Zakon o poljopri-
vrednom zemljištu, na koji se poziva RH, jer  ona 1991. godine, 
kada je taj Zakon stupio na snagu, nije bila poljoprivredno već 
građevinsko zemljište definirano tako važećom prostorno-plan-
skom dokumentacijom. Prostorni plan zemljište namijenilo u 
svrhu komercijalnog turizma, a zemljište takve namjene može 
se nalaziti isključivo u građevinskim područjima ili naseljima, a 
nikako ne i na poljoprivrednim područjima.

E.M.

NI NA ZEMLJI
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MO OMIŠALJ / ZRAČNA LUKA

IVICA BLAŽEVIĆ,  PREDSJEDNIK MJESNOG ODBORA OMIŠALJ

MJESNI ODBOR je veza 
između mještana i upraveNa spomendan svetoga Josipa, zaštitni-

ka radnika, obilježen je Dan mjesnih od-
bora Omišalj i Njivice. Tom smo prilikom 
razgovarali s predsjednikom MO Omišalj 
Ivicom Blaževićem i pitali ga o njihovoj 
ulozi u životu mještana i nadležnostima 
iz njihovog djelokruga. 
– Mjesni odbor osniva lokalna samou-
prava kao oblik neposrednog sudjelo-
vanja građana u odlučivanju o lokalnim 
poslovima što imaju neposredan i sva-
kodnevni utjecaj na život i rad mještana. 
MO Omišalj i Njivice, konkretno, daju 
svoje prijedloge i zaključke općinskim 
službama i načelnici te inzistiraju na 
poslovima od prioritetne važnosti. Tako 
smo, recimo,izradili smjernice za izradu 
proračuna za 2015. godinu, inzistirali na 
popravku pješačkih puteva prije turistič-
ke sezone, postavljanju rukohvata u ulici 
Pod orišina, uređenju platoa s kontejne-
rima u ulici Pušća i sanaciji protupožar-

Članovi MO Omišalj  
na svečanom druženju  
s načelnicom

nog puta od ceste Omišalj-Čižići prema 
lovačkom domu, rekao je Blažević.
Jedna od uloga MO je i da sasluša mje-
štane te ih informira o pitanjima poveza-
nim s njihovim radom.
– Znamo da svi imaju primjedbe, mještani 
nas zovu, javljaju se s prijedlozima... Kao 
veza između njih i uprave, slušamo njihov 
glas i reagiramo prema odgovornim služ-
bama. Nastojimo sve opasnosti čim prije 
sanirati, a ostalo ovisi o raspoloživim fi-
nancijskim sredstvima.
Na pitanje koliko ih Općina prati u nji-
hovim idejama i programima, Blažević je 
odgovorio:
– Dosta nas prati i načelno smo zadovoljni. 
Nije uvijek u mogućnosti isfinancirati sve 
naše prijedloge, no od sjednice do sjed-

nice pratimo što se sve napravilo. Raspo-
lažemo dijelom sredstava iz proračuna što 
ih namjenski trošimo u poboljšanje uvjeta 
života i potporu kulturnim manifestacija-
ma poput Koledve, Stomorine i sl. 
Iako im je ovo tek prva godina četvero-
godišnjeg mandata, Blažević je spremno 
odgovario: 
– Ovo je iskusan mjesni odbor jer je ve-
ćina članova bila u prijašnjim sazivima. Ja 
sam primjerice bio član prvoga saziva pri-
je osam godina, kada smo postavili ste-
penice u zvoniku i bistu Papi Ivanu Pavlu 
II. na istoimenoj rivi, a sada se zalažemo 
da se osobama s invaliditetom ubuduć-
nostiomogući pristup svim javnim usta-
novama na području općine.

E.Č.

JEDINSTVENA U ČITAVOM SVIJETU

ZRAČNA LUKA KAO MUZEJ
Od 20. svibnja Zračna luka Rijeka se uveli-
ke razlikuje od svih hrvatskih, ali i dobrog 
dijela svjetskih aerodroma. Tog dana za-
živio projekt Muzejski terminal, a riječ je o 
jedinstvenom projektu muzeja u prostorima 
aerodroma. Uvjetno rečeno, krivac za taj 
na ovim prostorima jedinstven i originalni 
projekt agilni je direktor Zračne luke Tomi-
slav Palalić kojemu je, gledajući veliki zidni 
mural “Gromača”, što ga je priznati hrvatski 
likovni umjetnik Oton Gliha izradio upravo 

za aerodrom 1970. godine, kliknulo: zašto 
putnicima čekanje na let ne učiniti ugod-
nijim, ljepšim i zanimljivijim. Uz to, putniku 
namjerniku omugćava na jednom mjestu 
vidjeti kulturnu, povijesnu i prirodnu baštinu 
što je nude Omišalj, Krk i cijela Primorsko-
goranska županija. U svijetu postoje zračne 
luke u kojima se neki njihovi djelovi koriste 
za ovakve i slične sadržaje, ali je ova riječka 
sav svoj prostor otvorila umjetnosti i tako 
ustvari otvorila vrata suživotu muzeja, put-

nika, aerodromskih radnika, tehnologija... 
U projektu Muzejski terminal, osim Zračne 
luke i Primorsko-goranske županije, sudje-
lovalo je više muzeja i kulturnih ustanova s 
područja županije: Muzej moderne i suvre-
mene umjetnosti, Pomorski i povijesni mu-
zej, Muzej Grada Rijeke, Prirodoslovni mu-
zej Rijeka, Muzej Grada Crikvenice, Hrvatski 
muzej turizma iz Opatije te Ustanova Ivan 
Matetić Ronjgov. Koncipirao ga je i radove 
odabrao ravnatelj riječkog Muzeja moderne 
i suvremene umjetnosti Slaven Tolj.
- Općina Omišalj ovim je projektom obo-
gaćena još jednim sadržajem što joj ne-
sumnjivo može predstavljati jedan u nizu i 
kulturnih, ali prvenstveno turističkih aduta, 
istaknula je tijekom otvorenja načelnica Mi-
rela Ahmetović.
Muzejski terminal za sada sadrži 25 radova: 
grafika, slika, skulptura i instalacija, ali i jedan 
dječji kutak nazvan Znalac muzealac. Postav 
će u budućnosti biti obogaćen i s nekoliko 
velikih radova-instalacija, ali će vrlo skoro 
umjetnička djela krasiti doslovno sve aero-
dromske prostore: i sanitarne čvorove, free 
shop ili, pak, zaštitarske odaje.

E.M.
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Njivička Udruga za terapijsko jahanje Moj 
prijatelj ovog je proljeća, u suradnji s opći-
nama Omišalj i Malinska te Gradom Krkom, 
pokrenula zanimljive i, kako se pokazalo, 
vrlo atraktivne sportsko-edukativne jahačke 
radionice namijenjene svoj djeci. Riječ je o 
programu Mali i veliki jahači što ima za cilj 
razvijanje i populariziranje konjičkog sporta 
te, prvenstveno, educiranje djece. Grupa od 
desetoro djece, u dobi od pet do jedanaest 
godina, svakoga utorka željno iščekuje radi-
onicu tijekom koje se kroz zanimljive i atrak-
tivne sadržaje u prirodi i na ranču upoznaje 
sa životinjama, uči o konjima, hrani ih, timari 
i jaše. Osim toga, mališani uče i o raznovr-
snim teškoćama u razvoju te kako oni mogu 
pomoći osobama/djeci s takvim problemi-
ma. Sa svakom grupom kroz deset trosatnih 
radionica rade četiri vrijedne volonterke - 
Doris Bralić, Monica Visitz, Franciska Rubinić 
Gržetić i Iva Dorčić Ljutić, a uz njih još konj 
Joly, kobila Alisa te magarac Mo.

U Omišlju smo krajem svibnja susreli 
dvojicu nesvakidašnjih hodočasnika-bi-
ciklista koji su se vraćali sa svojega puta 
iz Međugorja kući, u talijansku općinu 
Taglio di Po. 
Biciklirajući prosječno 100 km dnevno, 
odnosno ukupno 1600 km u 16 dana, 
Paolo Finessi i Giulliano Ferro su se 
odlučili zaustaviti i odmoriti u pobra-
timljenoj Općini gdje ih je srdačno do-
čekalo Društvo prijatelja Omišalj-Taglio 
di Po.
 – Ovo je prvi put da smo se uputili na 
tako dalek put biciklom. Inače se ba-
vimo hodanjem, ne bicikliranjem, tako 

da je ovo za nas bio izazov. Vozili smo 
se sporednim cestama i prvih smo dana 
imali lijepo vrijeme, ali nas je kasnije 
uhvatila velika kiša koja nas je usporila, 
rekli su Paolo i Giulliano, dodavši da su 
im na putu pomogle mnoge osobe i da 
su iznenađeni i iznimno zadovoljni Hrvat-
skom. 
– Ipak, najviše nam se svidjela vaša hrana, 
tako da na putu nismo ništa smršavjeli, 
našalio se biciklistički dvojac. Nimalo lak 
put detaljno su planirali i fizički se pripre-
mali od studenog 2014., a u Omišalj ih je 
uputio počasni građanin općine, Giusep-
pe Crepaldi. 

Hodočasnici-biciklisti 
ugodno primljeni u Omišlju

USPUTNI RAZGOVOR

BICIKLOM IZ TAGLIA DI PO

U PRIRODI

Mali jahači na ranču 
Moj prijatelj

– Upisala sam se na radionice jer sam htjela 
doznati nešto više o konjima i naučiti jahati. 
Dosad smo učili vrste konja, kako se zovu di-
jelovi konja, kako se kreću i koja sve oprema 
za njih postoji, kako se četkaju, hrane, vode 
i jašu. Najuzbudljivije mi je bilo jahati bez 
sedla, rekla je osmogodišnja Ema Barešić, 
polaznica radionice.
Kako doznajemo od Ive Dorčić Ljutić, pred-
sjednice udruge Moj prijatelj, postoji ve-
liko zanimanje za radionice u kojima kroz 
osmišljene aktivnosti, poput timskih vježbi 
na poligonu, ponašanja u blizini životinja, 
vođenja i jahanja konja te kroz igru, zabavu 
i avanturu mali polaznici stječu nova isku-
stva i znanja na psihomotornim, socijalnim, 
bihevioralnim i ambijentalnim područjima.

Nedostaju novci i volonteri
Udruga za terapijsko jahanje, koja već pet 
godina omogućuje hvale vrijedne i vrlo ko-
risne programe namijenjene osobama s ra-

znim tjelesnim oštećenjima i oboljenjima te 
psihoemocionalnim stanjima, trenutno ima 
jedanaest korisnika s otoka Krka i Cresa. 
-Jedan od problema s kojim se suočavamo, 
uz onaj financijski, je upravo nedostatak 
volontera jer možemo računati na pet-šest 
stalnih, a broj djece se svakim danom po-
većava- samo u 2015. godini pridružila su 
nam se četiri nova korisnika, pa smo prisi-
ljeni otvarati listu čekanja. Trenutano su sva 
mjesta popunjena, rekla je Dorčić Ljutić, no-
siteljica internacionalne terapeutsko-jahač-
ke licence, i dodala da se u udruzi provode 
i edukacije za volontere.Korisnici njivičke 
udruge bore se s epilepsijom, pervazivnim 
poremećajem, poremećajem pažnje i kon-
centracije, cerebralnom paralizom i Westo-
vim sindromom, a terapija uz pomoć konja 
olakšava im smanjiti ograničenja koja imaju 
u svakodnevnom životu i poboljšati motor-
ne i psihosocijalne funkcije.

E.Č. 

MALI I VELIKI JAHAČI

MOJ PRIJATELJ JAŠE  
K ZDRAVLJU I SREĆI

– U Omišlju nam se jako sviđa i nadamo 
se da ćemo doći još koji put ali kao turi-
sti, ne više na dva kotača, zaključili su ovi 
požrtvovni biciklisti. 

E.Č.
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NAŠA DJECA

EKO 

VELIKO SRCE

Edukativnoj šetnji kroz Njivice 
pridružila se i općinska načelnica

Omišaljski mališani 
kredama su ukrasili 

omišaljsku Placu 
šarenim crtežima

I ove je godine Dječji vrtić Katarina Franko-
pan krajem travnja organizirao tjedan otvo-
renih vrata. Mališani iz svih dječjih vrtića na 
otoku Krku, uz pomoć svojih odgajateljica i 
roditelja, pripremili su bogat i raznolik pro-
gram što je, kao i svake godine, bio povezan 
s ekološkim problemima kojih svi trebamo 
biti svjesni. Budući da Dječji vrtić Katarina 
Frankopan već šest godina ponosno nosi 
naziv eko vrtića, u tjednu otvorenih vrata re-
dovito se provodi eko-kampanja kojom se 
mališane pokušava osvijestiti o postojećim 
ekološkim opasnostima, ali i o važnosti oču-
vanja planeta Zemlje te o sve većoj količini 
otpada što je štetan za prirodu.
U eko-kampanji su sudjelovali i dječji vrtići, 
odnosno jaslice iz Omišlja i Njivica. Osim 

vrtićaraca, vrlo su aktivni bili i njihovi rodi-
telji koji su se svakodnevno uključivali u pro-
gram i svojoj djeci pomagali u obavljanju ra-
znih zadataka, ali i općinska načelnica Mirela 
Ahmetović koja se pridružila svojim malim 
sugrađanima u brojnim aktivnostima. Prvo-
ga je dana organizirana šetnja obama mje-
stima: dok su Omišljani prošetali uz more i 
na plaži Jadran priredili piknik, Njivičari su 
hodali od dječjeg vrtića u Kijcu sve do nji-
vičke rive, a usput su fotografirali drveće te 
naučili koje sve vrste rastu u mjestu u kojem 
žive. Eko-kampanja je nastavljena nizom 
različitih aktivnosti: sadnjom cvijeća i ure-
đivanjem povrtnjaka, izradom igračaka od 
otpada i lutaka od starih kuhača, ali i edu-
kativnim posjetom općinskoj knjižnici Vid 

U AKCIJI

OMIŠALJSKI UČENICI KONTINUIRANO SKRBE O BESKUĆNICIMA

„Najveći dar što ga nekome možeš dati je 
svoje vrijeme jer mu time daješ dio sebe 
koji ti se više nikada neće vratiti.“ A naj-
ljepši dar štićenicima riječkoga Prihvatili-
šta za beskućnike Ruže svetoga Franje dali 
su učenici šestoga razreda PŠ Omišalj. 
Pripremivši donaciju prehrambenih i hi-
gijenskih potrepština, omišaljski su se 
školarci sa svojom razrednicom, prof. 
Oliverom Veršić, 17. ožujka uputili u 
riječko Prihvatilište te se susreli s ko-
risnicima i upoznali sa sadržajima što 

Korina Jureša s 
prodavačicom 

„Uličnih svjetiljki“

ih provode, a čiji je cilj resocijalizacija 
beskućnika i njihov povratak u samo-
stalni život. Poslije druženja u Prihvati-
lištu, učenici su se uputili na Korzo gdje 
su, zajedno s nogometašima „Rijeke“, 
sudjelovali u prezentaciji novoga bro-
ja „Uličnih svjetiljki“, mjesečnika o be-
skućništvu. Potom su „zasukali rukave“ 
i krenuli u akciju – svaki od učenika pri-
družio se jednom uličnom prodavaču, 
kojemu je prihod od prodaje časopisa 
jedini izvor zarade, a jedan sat volon-

VRTIĆARCI  

Omišljanin u kojoj su mališani naučili pone-
što o sadržaju same knjižnice, ali i o tome 
kako se posuđuju knjige i kako se s knjiga-
ma postupa. Dakako, održana je i prigodna 
priredba s igrokazom„ Drvo ima srce“ što ga 
je u Društvenom centru Kijac poslije vrtića-
raca odigrala i nekolicina roditelja. Roditelji 
su se, naime, nadovezali na igrokaz što su 
ga njihova djeca pripremila u sklopu tjedna 
otvorenih vrata, no njihov je igrokaz za djecu 
bio iznenađenje, a doživljaj su upotpunili ku-
lisama što su ih sami izradili. Osim raskošnih 
kulisa i neočekivanih glumaca, igrokaz rodi-
telja upotpunila je i glazbena pratnja njivič-
kog župnika vlč. Božidara Volarića.

K. Č.

Učenici 6. razreda u Prihvatilištu Ruže 
sv. Franje

tiranja uz prodavača mnogima je bio i 
prvi susret s volonterstvom. 
– Projekt „Beskućnici“ provodimo još od 
petoga razreda i njime želimo senzibi-
lizirati učenike o temama siromaštva i 
socijalne isključivosti. Osim što smo u 
nekoliko navrata organizirali prikuplja-
nje potrepština za Prihvatilište, svakoga 
mjeseca kupujemo novi broj „Uličnih 
svjetiljki“, a sada smo se prvi puta uklju-
čili u njegovu promociju, rekla je pono-
sna razrednica šestoga razreda. 
Kako je bilo „na terenu“ ispričali su učeni-
ci Korina Jureša i Sadri Cakaj.
– Iako me je ispočetka bilo malo sram 
stajati na ulici i prodavati časopis, ka-
snije sam se osjećala puno bolje jer sam 
naučila da postoje ljudi kojima je po-
trebna pomoć. Sa svojom sam proda-
vačicom razgovarala o tome kako i gdje 
živi te da treba pomagati drugima jer se 
dobro dobrim vraća, rekla je Korina, a 
Sadri dodao:
 – Ovo je bilo jedno jako lijepo iskustvo i 
sigurno ćemo nastaviti pomagati beskuć-
nicima. Čineći dobro djelo osjećao sam se 
korisno i važno. Vidio sam da uopće nije 
lako prodavati časopis jer ima puno ljudi 
koji ne žele pomoći.

E.Č.
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HUMANOST SE UČI OD MALIH NOGU

ONI BDIJU NAD NAMA

Čekaju nas novi izazovi 
Protekla godina bila je relativno mir-
na: odradili smo 187 značajnijih inter-
vencija, no, nismo se zaustavili samo 
na našem otoku, već smo pomogli 
ljudima u nevolju i šire - u Gorskom 
kotaru te istočnoj Slavoniji. Poseb-
no smo ponosni na naš doprinos 
spašavanja Petrinje od poplave. Naša 
ulaganja u nov naraštaj vatrogasaca 
rezultirala su diplomama 23 novih 
otočnih vatrogasaca pa tako ulazimo 
u novu požarnu sezonu spremni, obu-
čeni i dobro opremljeni. Pripremimo 
se, krenimo, izazovi su tu... Pomogni-
mo jedni drugima da vatrogastvo i 
dalje bude perjanica otoka, rekao je 
vatrogasni zapovjednik Dinko Petrov. 

DOBROVOLJNI VATROGASCI OMIŠLJA I NJIVICA -  

ČUVARI, SPASIOCI, 
HUMANITARCI 

U protekloj je godini Dobrovoljno vatroga-
sno društvo Njivice, uz tehničke intervencije 
zbog vremenskih neprilika, odradilo 19 in-
tervencija gašenja požara. Uz svakodnevne 
ophodnje po određenim rutama, ljeti i dva 
puta dnevno, izdali su nebrojena upozore-
nja zbog nepropisnoga loženja vatre, a izašli 
su i na 15 takvih intervencija te prešli 5140 
kilometara s dva vatrogasna vozila i odradili 
740 radnih sati. Osim toga, pomogli su žite-
ljima općine Omišalj u raznim situacijama i 
bavili se humanitarnim radom – sudjelovali 

su u akcijama darivanja 
krvi te u prikupljanju 
pomoći za poplavljena 
područja.
Pored intervencija i 
ophodnji, ulagali su 
u znanje, edukaciju i 
obuku svojih članova. 
Osam članova prošlo 
je tečaj prve pomoći, 

Županijske vatrogasne zajednice, Društvo će 
i dalje sve svoje obveze i očekivane aktivnosti 
obavljati profesionalno i kvalitetno, spremno 
se odazivati na pozive svih kojima je njihova 
stručna pomoć potrebna te osigurati pomoć 
svim žiteljima općine Omišalj u izvanrednim 
situacijama. U narednoj će godini, između 
ostaloga, provoditi preventivne mjere u cilju 
sprečavanja nastanka požara na području 
općine, što uključuje redovne obilaske šum-
skih puteva te uklanjanje nedostataka, obi-
laske i provjere hidranata... U planu imaju i 
postojeće zapovjedno vozilo koje je dotrajalo 
zamijeniti novim. 
Uobičajeno, na Skupštini su dodijeljena 
priznanja i diplome zaslužnim članovima 
Društva koje je dodijelio Dinko Petrov, za-
povjednik JVP Grada Krka i PVZ otoka Krka. 
Uz priznanja najaktivnijim članovima dječje 
ekipe, spomenicu za 10 godina rada u Druš-
tvu dobila je Silvica Tintor, a diplome za stje-
canje zvanja vatrogasnog časnika dobili su: 
Marin Bubanj, Hrvoje Keglević i Damir Šehić.

E.Č.

AKTIVAN POMLADAK 
CRVENOG KRIŽA
Omišaljski osnovci ne samo da su upozna-
ti s djelovanjem Crvenog križa, već i sami 
sudjeluju u obukama i natjecanjima što ih 
ta organizacija priređuje. Tako je tijekom 
školske godine u dva navrata u organizaciji 
Gradskog društva Crvenog križa Krk i Spa-
silačke službe Primorsko-goranske župani-
je za sedmaše i osmaše u Baški proveden 
trodnevni seminar Junior spasilac na baze-
nu, koji su pohađale i učenice iz omišaljske 
osnovne škole. Zainteresirane za spasilačke 
aktivnosti, Elena Tota, Lara Kukić, Ana Du-
kić, Iva Bubanj i Paulina Kirinčić uspješno su 
svladale vještine u i izvan vode te osnove 
pružanja prve pomoći, koje su ključne za 

rad svakog spasioca, a nakon položenog is-
pita dobile su i diplomu za juniora spasioca.
Šesteročlana ekipa Gorile napadaju, koju su 
činile Elena Caha, Ana Dukić, Paulina Kirin-
čić, Mihaela Kranjec, Lara Kukić i Elena Tota, 
mjesecima se marljivo pripremala za škol-
sko natjecanje mladih Hrvatskog Crvenog 
križa koje je sredinom ožujka održano u PŠ 
Vrh. Cilj natjecanja bio je motivirati mlade 
ljude za humanitarno djelovanje u zajednici 
te kroz teorijska znanja o Crvenom križu i 
Crvenom polumjesecu, Hrvatskom Crve-
nom križu, međunarodnom humanitarnom 
pravu i ljudskim pravima popularizirati rad 
organizacije. Osim teorijskoga dijela, učeni-
ce su prolazile kroz provjeru znanja i vješti-
na iz pružanja prve pomoći.
Provedena je i akcija Solidarnost na djelu 
tijekom koje su učenici PŠ Omišalj putem 
Crvenog križa svojim novčanim prilozima 

sudjelovali u prikupljanju pomoći poplav-
ljenim područjima. 
Ovim hvalevrijednim projektima Gradsko 
društvo Crvenog križa Krk dokazalo je da 
uspješno teži ostvarivanju programa rada 
s mladima, poput odgoja na polju soli-
darnosti, humanosti, međusobnog po-
maganja, poštivanja ljudskog bića, una-
pređenja zdravstvene kulture i aktivnog 
doprinosa mladih u zajednici.

E.Č.

Vrijedne učenice završile tečaj  
za juniora spasioca

Robert 
Renka, novi 
zapovjednik 
DVD-a Njivice

ŽIVOT U ZAJEDNICI

održane su vježbe evakuacije hotela Jadran 
i Beli kamik u Njivicama, s Javnom vatroga-
snom postrojbom Grada Krka i DVD-om 
Dobrinj sudjelovali su u vježbama na Vozu i 
stručno se usavršavali na vatrogasnom sku-
pu u Opatiji. Nisu zanemarili ni rad s mladi-
ma čiji su rezultati iz dana u dan sve bolji pa 
vatrogasna mladež redovito donosi prizna-
nja s raznih natjecanja. Važno je spomenuti i 
nedavno pokrenutu Malu školu vatrogasaca 
što je pohađa dvadesetak mališana s kojima 
jednom tjedno vježbaju i rade na popula-
rizaciji ovoga nezaobilaznoga zanimanja 
u životu svake zajednice vatrogasci Sandra 
Božičević i Damir Šehić.
Na redovnoj godišnjoj Skupštini Društva, 
održanoj početkom svibnja, izabran je novi 
zapovjednik, a dosadašnjeg, Josipa Semja-
niva, zamijenio je Robert Renka koji je skup-
štinarima izložio plan rada za 2015. godinu. 
Uz financijsku podršku Općine Omišalj, Po-
dručne vartogasne zajednice otoka Krka i 

S godišnje 
Skupštine Društva

Pomladak DVD-a Njivice
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BLAGDAN ŠTO NADILAZI POVIJEST
Kao i svake godine, i ove je u Omišlju obilježen i proslavljen naj-
veći kršćanski blagdan, dan uskrsnuća Isusa Krista. Omišljani su 
se za taj blagdan pripremali kroz cijeli Veliki tjedan, počevši od 
Cvjetnice, odnosno Nedjelje Muke Gospodnje i završili ga blag-
danom Isusova uskrsnuća i pobjedom smrti. Središnji dio slav-
lja bila je svečana jutarnja sveta misa što ju je na sam blagdan 
Uskrsa predvodio omišaljski župnik dr. Anton Bozanić. Poslije 
pročitane biskupove uskrsne čestitke, zaželio je svim vjernicima 
sretan i blagoslovljen Uskrs.
 – Uskrsnuće nadilazi povijest. Naša vjera počiva na očima i isku-
stvu onih koji su doživjeli Isusovo uskrsnuće. Ti su ljudi proživjeli 
duboko vjersko iskustvo, živo iskustvo koje je zahvatilo njih, a 
preko njih i sve druge, rekao je omišaljski župnik u svojoj pro-
povijedi zaključivši kako uskrsli Krist živi u svima nama te njego-
vom snagom nadvladavamo probleme svakodnevice. 
Vazam je u Njivicama proslavljen okupljanjem vjernika na sve-
čanim misnim slavljima u župnoj crkvi Rođenja Blažene Djevice 
Marije te u Društvenom centru u Kijcu, nakon kojih je njivički žu-
pnik, vlč. Božidar Volarić uputio srdačnu uskrsnju čestitku svim 
župljanima i njihovim obiteljima.
Dan poslije Uskrsa, na Uskrsni ponedjeljak, građani Omišlja i 
Njivica nakon jutarnje svete mise okupili su se na omišaljskoj, 
odnosno njivičkoj Placi. Stolovi prepuni mladog luka, obojanih 
jaja i šunke u tijestu svakako su predstavljali lijep prizor, a nije 
nedostajalo ni dobrog raspoloženja.

K. Č

Uskršnje radionice
Njivička udruga „Obitelj za mlade“ pridonijela je  blagdanskom 
ozračju i u prostorijama Društvenog centra „Kijac“ u Njivica-
ma organizirala već tradicionalne uskršnje radionice za djecu 
i odrasle. Radionice su bile organizirane svakodnevno od 23. 
ožujka do 3. travnja, a prema riječima voditeljice Verice Dra-
gičević, pohodilo ih je i do dvadeset polaznika dnevno, što 
djece, što odraslih koji su pleli maslinove grane, izrađivali križi-
će, cvjetiće, košarice za jaja, pekli kekse, peciva, pravili šećerna 
jaja... Izradili su polaznici radionica i uskrsne čestitke što ih sva-
ke godine poklanjaju župnom Caritasu koji u to blagdansko 
vrijeme obilazi starije i nemoćne. 

Svečano misno slavlje 
u Njivicama

Lijepo vrijeme i ukusna tradicionalna 
jela izmamili su mnoge na uskrsni 

doručak u Njivicama

VJEROUČENICI OMIŠLJA I NJIVICA SE PREDSTAVILI NOVOM BISKUPU
U Krku je 28. ožujka 2015. održano trinaesto hodočašće djece na grob 
biskupa Mahnića. To se hodočašće organizira svake godine subotu 
prije Cvjetnice, a namijenjeno je vjeroučenicima viših razreda osnov-
nih škola Krčke biskupije pa ga tako redovito pohode i omišaljski i 
njivički vjeroučenici predvođeni svojim svećenicima i vjeroučiteljicom. 
Ove je godine, međutim, već tradicionalno hodočašće bilo posebno 
zato što se malim hodočasnicimaprvi puta predstavio novi krčki bi-
skup Ivica Petanjak. Zadatak djece, pak, bio je predstaviti svoje župe 
novom biskupu i predati mu koverte s pismima dobrodošlice. Tako 
su se biskupu predstavili i vjeroučenici omišaljske osnovne škole, njih 
petnaestak, od kojih su tri učenice, dvije iz Omišlja te jedna iz Njivi-
ca, odjevene u narodnu nošnju imale priliku predati biskupu velike 
koverte ukrašene fotografijama znamenitosti Omišlja i Njivica te mu 
ukratko predstaviti svoju župu i mjesto iz kojeg dolaze. Poslije pred-
stavljanja župa, uslijedila je biskupova prva sveta misa s pukom poslije 
biskupskog ređenja, a zatim i procesija u kojoj su vjeroučenici položili 
cvijeće na grob biskupa Mahnića te već tradicionalni ručak i druženje 
na Kamplinu kojim je zaključeno ovogodišnje hodočašće.

K.Č.

Učenici su se upoznali s biskupom i 
predstavili mu Omišalj i Njivice
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KUD „IVE JURJEVIĆ“

KULTURA

DOK JE NJIH, OMIŠLJEM ĆE 
SE PJEVATI, SVIRATI I PLESATI
Kulturno-umjetničko društvo Ive Jurjević  
iz Omišlja ove je godine započelo s ostva-
rivanjem dugo najavljivanih projekata. To 
se prije svega odnosi na folklornu sekciju 
KUD-a koja je u ožujku ove godine kre-
nula s radom treće folklorne skupine, od-
nosno, radom s najmlađim stanovnicima 
općine Omišalj. Iako folklorna sekcija već 
ima stariju i mlađu grupu plesača, zbog 
vrlo malog broja mlađih folkloraša odlu-
čeno je da će se ponovno potaknuti one 
najmanje da postanu dio folklorne sekcije 
KUD-a. Budući da postojeća mlađa skupi-
na, što je vodi Jelka Sormilić, djeluje već 
dulje vrijeme, formirana je nova folklorna 
skupina s čijim je članovima valjalo kre-
nuti od samog početka. Tako su vodite-
ljice te skupine postale Antonija Štiglić i 
Iris Vračar, a, iako se dvije skupine odvo-
jeno pripremaju, na nastupima će plesati 
zajedno, odnosno, djelovat će kao jedin-
stvena skupina.

Proba za nove članove folklorne sekcije 
održava se srijedom u 16h na Hrvaskom

Voditeljice nove skupine i predsjednica 
KUD-a Annamaria Žuvić vrlo su zadovolj-
ne brojem prijavljenih. 
– Probe, što ih održavamo jednom tjedno, 
trenutno pohađa dvadesetak polaznika. 
Vrlo smo zadovoljni njihovom željom za 
radom i napretkom, rekle su nam vodite-
ljice, a predsjednica objasnila da na probe 
ne dolaze samo školarci, već i predškolci. 
– Željeli smo animirati što više malih ple-
sača pa smo prijavnice nosili i u školu i u 
vrtić. Osim malih Omišljana, ima i neko-
liko polaznika iz Njivica. Budući da neki 
polaznici nemaju narodne nošnje, KUD ih 
je dao šivati za sve one kojima nedostaju, 
rekla je Žuvić, dodavši da će prvi službeni 
nastup ovih malih folkloraša biti na Festi-
valu folklora otoka Krka što je početkom 
lipnja održan u Malinskoj.
KUD radi na još jednom projektu - ško-
li sopaca što bi također trebala započeti 
s radom ove godine. Kako smo doznali, 

već postoje zainteresirani polaznici, a s 
obzirom da u Omišlju trenutačno djeluje 
samo jedan par sopaca, Žuvić je zaključila 
da su za daljnji rad folklorne sekcije nuž-
na još barem dva para.
Starija folklorna skupina i mješoviti pjevač-
ki zbor nastavljaju s radom kao i dosada. 
Dok starija folklorna skupina planira ne-
koliko nastupa u ljetnim mjesecima, izme-
đu ostaloga i nastup na Festivalu folklora 
otoka Krka te nastup na Festivalu folklo-
ra i klapa što će u kolovozu biti održan u 
Kraljevici, ni mješovitom pjevačkom zboru 
ne nedostaje aktivnosti. U planu je neko-
liko koncerata i nastupa, a izdvajaju susret 
zborova „Zakantajmo skupa“ što ga svake 
godine organiziraju u Omišlju, ove godine 
27. lipnja. Ipak, nedostaju im muški glasovi 
pa pozivaju sve basove i tenore, ali i ostale 
zainteresirane pjevače, da im se priključe i 
postanu član KUD-a Ive Jurjević.

K.Č.

PRVI NASTUP NAJMLAđE 
FOLKLORNE SEKCIJE
Najmlađi članovi folklorne sekcije KUD-
a Ive Jurjević svoj su prvi javni nastup 
uspješno odradili 23. svibnja i svojim 
mještanima pokazali što su naučili. Pro-
menadom iznenađenja kroz staru grad-
sku jezgru oduševili su prolaznike, a oni 
su ih svojom podrškom ohrabrili i motivi-
rali za predstojeći Festival folklora otoka 
Krka za koji su posljednja dva mjeseca 
marljivo vježbali. Poslije uspješnoga na-
stupa nije se moglo reći tko je više uživao 
i bio ponosniji – mali folkloraši ili njihovi 
roditelji koji su ih dopratili.

E.Č.

Svi su ponosni na 
najmlađe čuvare tradicije
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KULTURA

FESTIVAL KLAPA „OMIŠLJANSKA ROZETA“

OMIŠALJSKI CABARET

KLAPSKO PJEVANJE 

U Omišlju su u tijeku pripreme za međunarodni Festival klapa „Omi-
šljanska rozeta“. Bit će održan 4. kolovoza u organizaciji Općine 
Omišalj, a njegov je cilj povratak izvornim oblicima pjevnog izričaja, 
s obzirom na to da je pjevanje, posebice a capella, odnosno pje-
vanje bez instrumentalne pratnje, dio života i povijesti ovog kraja. 
Klapsko pjevanje na otoku Krku obilježeno je kroz gotovo četiri de-
setljeća i upravo ta tradicija dala je ideju da se u Omišlju pokrene fe-
stival što bi svake godine na isti datum bio održan na istome mjestu, 
omišaljskoj Placi. Ambijent stare jezgre Omišlja, uz župnu crkvu kao 
najvredniji kulturno-povijesni spomenik Omišlja, iznad čijeg se ulaza 
nalazi upečatljiva rozeta što ju je u 15. st. u pročelje crkve ugradio 
lokalni umjetnik, meštar Sinoga, nadahnuli su Organizacijski odbor, 
na čelu s predsjednikom Nikolom Brozićem, da festivalu, ali i nagra-
dama što će ih dodijeliti stručni žiri i publika, odrede ime. 
– Potaknuti koncertima klapa i raznih glazbenika koji se sva-
ke godine u ljetnim mjesecima održavaju na Mirinama, odlučili 
smo napraviti festival tog tipa što će biti namijenjen široj publi-
ci. Ipak, prilikom naših sastanaka i organizacije samog festivala, 
odlučili smo se držati tradicije, rekao je Brozić, pojasnivši da 
se pri raspisivanju natječaja, što je bio objavljen u veljači, inzi-
stiralo na pjevanju a capella, po mogućnosti s „iskoracima“ k  
netemperiranom pjevanju (istarskoj ljestvici), karakterističnom 
za Istru i Kvarner, a samim time i za otok Krk pa i Omišalj.
– Na temelju zaprimljenih prijava, stručni žiri odabrao je 17 kla-
pa iz svih krajeva zemlje, ali i šire. Tako će publika imati priliku 
slušati klape s otoka Krka i okolice, iz Istre i Dalmacije, ali i iz 
Slovenije te Bosne i Hercegovine. Vjerujemo da će Festival pri-
vući velik broj ljudi pa smo ujedno odlučili predstaviti Omišalj 
svima koji će ga taj dan posjetiti, dodao je Brozić i pojasnio 

Predsjednik 
Organizacijskog 

odbora Nikola 
Brozić s glavnim 

motivom Festivala: 
crkvenom rozetom

Humorističko-satirički skečevi 
privukli publiku u Otvoreno 

kazalište Omišalj

Glumci Otvorenog kazališta Omišalj za svoju su vjernu publiku početkom svibnja priredili 
i predstavili Omišaljski cabaret, glavni projekt u 2015. godini. Riječ je o sintezi pošali-
ca i dosjetki, što ih dijelom potpisuju glumci omišaljskoga kazališta Ratka 
Višnić, Augustin Augustinović, Gordana Jurišić i Bosnimir Ličanin Li-
kota, a dijelom su inspirirani tekstovima poznatoga komedi-
ografa Branislava Nušića te splitske glumice i spisateljice 
Arijane Čuline. Socijalne i političke teme iz prošlosti i 
današnjice  bile su okosnica humoristične satire i 
parodije, a program se oslanjao na tzv. narodski 
humor koji je domaća publika izvrsno primila 
te glumce nekoliko puta nagradila sponta-
nim pljeskom. 

E.Č.

DIO JE ŽIVOTA I POVIJESTI 
OMIŠLJA

da će povijest mjesta opisati nagradama za prvo, drugo i treće 
mjesto nazvanima „Omišaljska rozeta“ što će ih dodijeliti stručni 
žiri. Nagrada publike, pak, nazvana je „Meštar Sinoga“. 
Dan susreta klapa bit će prilika i za predstavljanje autohtonih 
proizvoda lokalnih poduzetnika u popodnevnim satima, a posli-
je Festivala bit će organizirana pučka fešta.

K.Č.
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Mladi gimnastičari GK Omišalj-Nji-
vice sredinom su ožujka gostovali 
na petom Aton kupu u Nacional-
nom gimnastičkom centru u Ne-
delišću na kojemu je nastupilo više 
od 350 gimnastičara od predškol-
ske dobi pa sve do osmog razreda 
osnovne škole iz gimnastičkih klu-
bova diljem Hrvatske.
– Budući da je to svim našim vjež-
bačicama i vježbačima bio prvi na-
stup na gimnastičkim natjecanjima, 
izuzev Dorijana Majureca, izuzetno 
smo zadovoljni što smo učinili taj 
za nas velik korak i krenuli u neka 
nova iskustva za naše najmlađe čla-
nove, ponosno je istaknuo trener 
i predsjednik kluba Nenad Kitak. 
Najveći uspjeh na ovom poznatom 
natjecanju ostvario je spomenuti 
Dorijan Majurec, talentirani Omi-
šljanin velikih gimnastičkih moguć-
nosti, koji je sjajan nastup u konku-
renciji dječaka 5. razreda okrunio 
drugom stepenicom pobjedničkog 
postolja. Bez obzira što nisu polu-
čili toliki uspjeh, čestitke zaslužuju 
i ostali mladi omišaljski gimnastiča-
ri te njihovi treneri: Mario Kirinec, 
Igor Zubović i Nenad Kitak.

E.Č.
Dorijan Majurec postigao 
zapažen rezultat

KULTURA / SPORT

Velik korak malih 
GIMNASTIČARA

BOĆARSKI TURNIR  
Tradicionalni boćarski turnir u povodu Dana Omišlja okupio je 
posljednjega svibanjskog vikenda na omišaljskome jogu osam 
momčadi iz Njivica, Omišlja, Brzaca i Punta. Igrane su trojke, a u 
finalu su boćare  BK Brzac (Ivicu Spicijarića, Marka Vrkića i Mila 
Ivića) nadjačali domaćini, momčad nazvana Općina Omišalj – 
Željko Barešić, Josip Plavšić i Nikica Grego. Brončanu medalju 
je osvojila ekipa BK Trstena iz Njivica, koja je, osim po sastavu, 
zanimljiva i po dobi. Sačinjavala ju je, naime, obitelj Jakominić: 
otac Ivica i sinovi Fran (12 godina) i Karlo (10 godina). Iako se 
Fran boćanjem bavi tri godine, a njegov mlađi brat tek jednu, 
u borbi za medalju uspješno su nadigrali iskusne boćare Nikolu 
Grega, Vlada Filića, Anta Augustinovića i Zvonka Malatestini-
ća. Turnir je organizirao Boćarski klub Trstena, pod pokrovitelj-
stvom Općine Omišalj, a boćarima su na kraju čestitali i dodijelili 
pehare Ranko Špigl, zamjenik načelnice, i Josip Đurđević, pred-
sjednik Odbora za kulturu, sport i društvene djelatnosti.

JUTARNJI ŠKOLSKI KVIZ U 
 „NOĆI KNJIGE“

S ciljem promicanja knjige i kulture čitanja među učenicima, po-
vodom Noći knjige, manifestacije kojom se obilježava Svjetski dan 
knjige i autorskih prava, u jutarnjim je satima u školskoj knjižnici PŠ 
Omišalj 23. travnja održan zanimljiv i dinamičan kviz o poznavanju 
književnosti, nazvan Puno zabave uz malo lektire. Dvije četveročla-
ne ekipe, Knjiški moljci i Šumari Striborovi,  nadmetale su se u devet 
disciplina u kojima se zahtijevalo solidno poznavanje književnosti, 
a u svakom je timu bio po jedan učenik iz petog, šestog, sedmog 
i osmog razreda. Zanimljive, zabavne i edukativne igre osmislile 
su nastavnice hrvatskoga jezika Dragica Vukušić i Ema Čišić, a da 
sve bude prema pravilima pobrinule su se nastavnice Željka Mišta 
i Marija Dabanović. Dobro raspoložena publika navijala je za svoje 
miljenike, a neizvijesnost je trajala do samoga kraja. Više sreće, ali i 
spretnosti i znanja pokazali su Šumari Striborovi, osiguravši pobje-
du nad Knjiškim moljcima tek u posljednjoj igri asocijacija.  

E.Č.

Matineja Noći knjige 
u Osnovnoj školi
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Prvi nastup 
na velikom 
natjecanju

U POVODU DANA OMIŠLJA

Sudionici turnira u društvu predstavnika Općine

Tradicionalno na 
jogu za Dan Općine
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SPORT

VESLAČKI KLUB GLAGOLJAŠ

Rad oplemenjen uspjesima i nagradama
Članovi omišaljskog Veslačkog kluba Gla-
goljaš ovih mjeseci sudjeluju na mnogim 
turnirima i natjecanjima, a sav njihov rad 
i trud rezultirao je brojnim uspjesima, na-
gradama i priznanjima. 
U dvorani Sportsko-rekreacijskog centra 
„3.maj“ u Rijeci početkom ožujka održa-
no je Međunarodno otvoreno prvenstvo 
Primorsko-goranske županije u veslanju 
na veslačkim simulatorima, a nastupilo 
je više od 200 natjecatelja iz 12 klubova 
Hrvatske i Italije.
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OBORILA SVJETSKI REKORD

PETRA DEŠA 
Dvadesetosmogodišnja Omišljanka Petra 
Deša, članica kuglačke reprezentacije za 
slijepe i slabovidne, ovih je dana zasjala na 
IBSA Svjetskom prvenstvu u kuglanju za sli-
jepe i slabovidne u Rakovicama u Slovačkoj i 
pritom postigla golem uspjeh: u pojedinač-
noj konkurenciji, srušivši 635 čunjeva u fina-
lu, oborila je svjetski rekord u 1x120 hitaca, 
a ukupno je s rezultatom iz kvalifikacija sru-
šila 1254 čunja, što je novi svjetski rekord u 
2x120 hitaca. Netom nakon povratka s puta 
i još pod dojmom s natjecanja, Petra je našla 
vremena odgovoriti na nekoliko pitanja za 
čitatelje Glasnika.
* Unazad nekoliko godina pratimo tvoje vr-
hunske sportske rezultate i priznanja, a po-
sljednje je bilo proglašenje za najuspješniju 
hrvatsku sportašicu neparaolimpijskih spor-
tova. Iako su sva postignuća značajna, možeš 
li izdvojiti svoje najvažnije uspjehe? 
- Vrhunski rezultati dolaze zahvaljujući re-
dovitim treninzima i upornosti. Treniram 
dva puta tjedno u Kuglaškom klubu Zagreb 
u Zagrebu te jednom mjesečno odlazim na 
ligaška natjecanja. Time skupljam „bodove“ 
i plasiram se na državno prvenstvo. Ove sam 
godine na državnom osvojila zlato te potvr-
dila status članice ženske kuglačke repre-
zentacije. Moji rezultati nižu se još od 2005. 
godine, kada sam po prvi puta nastupila za 
Hrvatsku. Tada sam osvojila deveto mjesto 
pojedinačno, a peto ekipno sa svojim sui-
gračicama Evicom Šerfez i Ružom Markešić. 

najbolja je na svijetu

Godina poslije za mene je bila godina pau-
ze, a obilježio ju je upis na fakultet i boravak 
u Zagrebu. Od 2007. godine, kada sam na-
stupila na 1. Svjetskom prvenstvu u slovač-
kim Košicama, stižu me dobri rezultati. Tada 
sam bila pojedinačno i ekipno druga. Oni 
najbolji, najvažniji i prava nagrada za trud, 
treninge i upornost kreću od 2. Svjetskog 
prvenstva 2011. u Sarajevu, kada sam poje-
dinačno bila druga, a ekipno prva. Od 2012. 
do 2014. moji su rezultati u svim disciplina-
ma okrunjeni zlatom.
* Kako je bilo na Svjetskom prvenstvu u 
Rakovcima? Jesi li bila sigurna u pobjedu?
- Očekivanja su postojala, ali ipak sam upor-
na Deša i nisam odustajala, makar sam imala 
tremu, onu pravu pozitivnu. Prvog sam dana 
u kvalifikacijama odigrala vrhunsku igru. 
Prijašnji svjetski rekord od 617 srušenih ču-
njeva iz 2007. kojeg je postavila rumunjska 
kuglašica postao je prošlost i od tada je bio 
619. U disciplini mix tandem je zaista bilo 
teško, suigraču nije išlo, mučili smo se, borili, 
ali nismo osvojili zlato, već srebro. Ostalo je 
samo odraditi pojedinačno finale, što sam i 
više nego dobro odradila usprkos svoj tremi, 
umoru. Sam rezultat govori sve - 635 sruše-
nih čunjeva i postavljen novi svjetski rekord. 
* Kako si se pripremala za ovo natjecanje?
- Treninzi, treninzi i samo treninzi. Uz kugla-

nje, još i kondicijski, 
zimi skijanje i rad na sa-
moj sebi. Osim redovnih treninga, imali smo 
dva puta po četiri dana zajedničkih priprema 
te jednu trening utakmicu sa slovenskom re-
prezentacijom.
* Koji te sportski uspjeh najviše veseli?
- Ovaj uspjeh mi je definitivno najdraži, a 
iza njega je onaj iz Sarajeva, iako je srebro, 
ali poštenom igrom protivnika i odličnom 
organizacijom zaostala sam samo 20-ak 
čunjeva, što je sasvim dovoljno, možda i 
malo, dostižno. Ove sam godine, pak, svo-
jim rezultatom za 80 čunjeva ostavila dru-
goplasiranu, a treću za nekih 120.
* I pitanje za kraj... Često među svoje ime 
i prezime umećeš nadimak Feniks. Što to 
znači?
- Feniks je simbol života. Ptica koja, kad 
se umori, izgori u svom pepelu iz kojeg se 
kasnije uzdigne jača i ljepša. Gubitak vida, 
odlazak od obitelji iz Omišlja u Zagreb, 
školovanje, samostalnost... to je sve za 
mene bilo stresno, novo, ali uvijek bih se 
uzdizala jača, bolja. Moj Harry, prvi pas vo-
dič je ona prekretnica u mom životu kada 
mi se sve okrenulo nabolje za 360 stupnje-
va i zato sam Feniks.

E.Č.

Zlatna od 2012.

SPORT
P. Deša (u sredini) 

s trenerom 
Zlatkom Butkom

U kategoriji kadetkinja do 12 godina sta-
rosti Lara Nenadić i Laura Zec osvojile su 
2. i 3. mjesto, konkurirajući starijim pro-
tivnicama. Nadalje, juniorka Iva Domi-
šljanović osvojila je brončanu medalju, a 
najbolji rezultat u kategoriji mlađih junio-
ra i ove je godine osvojio Mihael Girotto. 
Glagoljaš je svoje predstavnike imao i u 
kategoriji studenata u kojoj je 4. mjesto 
osvojio Damian Bilicki.
Valja pohvaliti i uspjeh otočnih osnovnoš-
kolaca među kojima su se istaknule Lara 

Nenadić, Laura Zec i Nika Kurnoga, koje 
su u konkurenciji osnovnoškolaca PGŽ 
osvojile zlatnu, srebrnu i brončanu me-
dalju, a Lara je nagrađena i peharom za 
najuspješniju osnovnoškolku u Županiji.
To nije sve! U Vrbniku su krajem travnja 
proglašeni najbolji sportaši i sportski ko-
lektivi otoka Krka za proteklu, 2014. go-
dinu, a među nagrađenima našli su se i 
članovi Veslačkog kluba Glagoljaš. U ka-
tegoriji natjecatelja do 14 godina treća je 
nagrada pripala upravo Lari Nenadić, dok 
je u kategoriji natjecatelja do 18 godina 
titula najboljeg sportaša pripala Mihaelu 
Girottu. Osim toga, Paola Girotto je pro-
glašena najseniorkom u protekloj godini, 
a, stavimo šećer na kraju, Veslački klub 
Glagoljaš proglašen je najboljim sport-
skim klubom u kategoriji do 18 godina. 
Također, Deanu Girottu, osnivaču Glago-
ljaša, dodijeljeno je posebno priznanje 
zbog njegova desetogodišnjeg rada s 
otočnim veslačima. 

K. Č.
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